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Inflaţia a făcut ca preţurile 
produselor de bază să crească în 
Europa şi nu numai, dar problema 
este deosebit de gravă în Europa 
Centrală şi de Est, unde salariile sunt 
în general mai mici decât în Vest.
În noiembrie 2021, preţul mediu 
pentru alimente şi băuturi 
nealcoolice în UE a crescut cu 2,9% 
de la an la an, potrivit agenţiei de 
statistică Eurostat. În multe ţări din 
Europa Centrală şi de Est, creşterea 
a fost de aproximativ două ori mai 
mare decât această rată – 5,4% 
în Ungaria, 6,1% în Polonia, 6,2% 
în România şi 6,8% în Bulgaria.
Liderii din aceste state au în 
vedere acum sau deja impun 
noi reglementări pentru 
combaterea scumpirilor, 
inclusiv controlul preţurilor. 

Ungaria a anunţat la mijlocul lunii 
ianuarie, limitarea preţurilor a 
şase produse alimentare de bază 
de la începutul lunii februarie, 
pentru a lupta împotriva inflaţiei 
record, precizează Reuters.
„Am decis să intervenim pentru 
a limita preţurile zahărului alb, 
făinii de grâu, uleiului de floarea 
soarelui, cărnii de porc, fileurilor 
de pui şi laptelui semi-degresat, cu 
2,8% grăsime”, a declarat premierul 
Viktor Orban într-un videoclip 
postat pe pagina sa de Facebook. 
Acesta subliniază faptul că în 
fiecare magazin preţurile vor 

trebui să revină la nivelul din 
15 octombrie 2021, însă nu a 
menţionat compensări economice 
din partea Guvernului. Premierul 
a justificat măsura prin creşterea 
preţurilor la energie. Rata inflaţiei 
din Ungaria a atins cel mai ridicat 
nivel din ultimii 15 ani în noiembrie, 
adică 7,4% pe un an, propulsată 
de creşterea preţurilor la energie, 
situaţie care este în toată Europa. 
Statisticile oficiale precizează o 
creştere a preţurilor la alimente 
cu 6%, la făină cu 20%, iar la ulei 
s-a înregistrat o creştere cu 27%.
Guvernul maghiar a decis deja 
din toamnă să plafoneze preţul 
la combustibil, astfel încât litrul 
să nu coste mai mult de 480 de 
forinţi (1,35 euro) la pompă.

Serbia şi Macedonia de Nord, 
care doresc să adere la UE, au 
îngheţat deja temporar preţurile la 
produse precum pâinea, zahărul 
şi uleiul de floarea soarelui.

Creşterea globală a preţurilor la 
alimente afectează în mod deosebit 
ţările din Europa Centrală şi de Est. 
Costurile produselor alimentare 
din regiune sunt printre cele mai 
scăzute din UE, conform Eurostat, 
dar populaţia acestor ţări cheltuieşte 
o proporţie mai mare din salariile 
pe alimente: mai mult de 16% în 
Polonia şi Ungaria, 19% în Bulgaria 
şi 25,1 % în România - cel mai 

mare procent din UE, unde media 
a fost de 13,5 la sută în 2020.
Creşterea costurilor cu alimentele 
are un impact mai mare în 
România, unde venitul pe cap 
de locuitor este mai mic decât 
în alte ţări europene. Impactul 
este mai puternic aici, deoarece 
consumatorul român mediu alocă 
mai mult din venit pentru a-şi umple 
coşul la magazinul alimentar. 

Situaţia s-a înrăutăţit şi din cauza 
crizei energetice din Europa, 
care a determinat o creştere a 
preţului gazului. Această creştere 
a afectat fermierii, a scumpit 
inputurile necesare şi a dus în 
final la o creştere a preţurilor 
alimentelor. Companiile din 
industria alimentară au trebuit, de 
asemenea, să facă faţă costurilor 
mai mari ale energiei, transferându-
le adesea consumatorilor.
Pentru a aborda problemele 
complexe care determină scumpirea 
alimentelor de bază, ţări precum 
Polonia, România şi Republica 
Cehă au căutat să reducă 
cotele TVA pentru electricitate şi 
gaze, ceea ce ar putea scădea 
indirect preţurile alimentelor. 
Miniştrii de finanţe din UE au 
decis luna trecută că, în anumite 
condiţii, guvernele ar trebui să poată 
reduce taxa pe alimente la zero.

Simona MUNTEANU

Reglementări pentru Reglementări pentru 
combaterea scumpirilorcombaterea scumpirilor
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În dialog cu fermieriiÎn dialog cu fermierii

 
Voica Gheorghe, 
PFA, Judeţul Argeş
„Ce pot să vă spun? Că am 
lăsat merele pe câmp anul 
trecut! A fost producţie 
frumoasă, dar nu a meritat 
să le recoltez pentru câţi 
bani primeam pe ele. Nici 
măcar la depozitare nu 
m-am mai gândit. Abia am 
găsit pe cineva din comuna 

Boţeşti să vină să le adune şi să le proceseze, 
mai ales că sunt foarte dulci acum după ce au 
îngheţat. Am în livadă, pe lângă mere, şi pruni 
foarte buni, cireşi, dar nu voi mai extinde şi nici 
investiţii prea mari nu plănuiesc să fac. Nici anul 
acesta, şi probabil că nici în următorii, dacă mă 
uit la cum arată situaţia din pomicultură acum. Nu 
voi renunţa însă de tot la livadă, o păstrez pentru 
ramuri altoi. Vreau să mă concentrez pe partea de 
producere pomi altoiţi, pentru că oricum lumea 
aşa mă cunoaşte, ca pepinierist. Voi investi mai 
mult în direcţia aceasta. Am fost în Ungaria, mi-am 
cumpărat aproximativ 10.000 de portaltoi certificaţi, 
mai am altoiţi încă vreo 10.000 de pomi. Vând şi 
stoloni de căpşun (eu am avut plantaţie de căpşun, 
dar am renunţat din cauza lipsei de forţă de 
muncă).Vând pomii la cei care fac plantaţii mai mari. 
Mă duc să le văd terenul, le ofer şi consultanţă 
dacă au nevoie. În plus fac demonstraţii de tăiere 
la pomii pe care îi vând. Soiurile de prune pe care 
le am au început să fie din ce în ce mai mult cerute 
pentru că oamenii au gustat şi apreciat fructele. În 
România nu prea mai avem livezi de pruni care să 
producă fructe de masă, nu doar pentru procesare. 
Eu cred că o prună bună trebuie să poată fi folosită 
pentru ambele scopuri, de aceea vreau să promovez 
şi să vând pomi altoiţi din aceste varietăţi. 
Este ceea ce îmi doresc pentru anul acesta.“

Lucian Florea, 
Asociaţia pomicolă 
Iteşti, judeţul Bacău
„Anul trecut am realizat o 
producţie bună de mere, 
nu doar noi, ci întreaga 
zonă, iar acest lucru a 
afectat mult preţurile. 
Văzând ce se întâmplă, 
am depozitat producţia şi 
am constatat la final, că 

ne-a costat foarte mult energia, iar preţul a rămas 
tot mic. Venim după un sezon greu şi cu costuri 
de depozitare extrem de mari. Este o perioadă în 
care toţi vor să vândă, mai ales în ultimele 3-4 luni. 
Pe de altă parte şi consumul s-a redus. Preţul de 
achiziţie la fermieri este în jur de 1,5-1,6 lei/kg, dar 
de aici dacă mai scazi ambalajul (cutia de carton, 
punga, eticheta), preţul este de fapt sub 1 leu/kg. 
Mai avem 650 tone în depozit. Am depus din nou 
ofertă pentru Mărul în şcoli şi sper să mai prindem 
ceva şi din anul acesta. Procesarea fructelor 
am închis-o de acum doi ani, de când a început 
pandemia. Am avut probleme mari cu transporturile 
de ambalaje, care oricum s-au scumpit, nu am 
reuşit să păstrăm sau să mai mărim preţul odată cu 
costurile (am rămas dezarmaţi în faţa importului şi 
a politicii de supermarket). Am avut multe necazuri 
în fermă, unul după altul. Suntem deocamdată 
la nivel de supravieţuire. De aceea nu cred că 
anul acesta vom putea face ceva, cel puţin nu 
din surse proprii. Dar urmărim să vedem ce se 
întâmplă cu fondurile în pomicultură pe noul PNS.
Frustrant pentru noi este şi faptul că a fost 
eliminată legea 321 privind comercializarea 
produselor alimentare în hipermarketuri şi nu s-a 
mai făcut nimic de atunci. Am ajuns în situaţia 
precedentă apariţiei Legii, în care hipermarketul 
face din nou legea, iar importurile sunt uriaşe. 
Statul nu mai controlează nimic, deşi are o 
multitudine de pârghii şi instituţii care pot verifica 
legalitatea şi siguranţa pentru consum a produselor 
proaspete. Nici măcar Consiliul concurenţei nu 
mai ia act de nimic, au ajuns să dea vina doar 
pe producători că nu sunt ”performanţi”, ca şi 
cum am fi responsabili inclusiv pentru lipsa 
infrastructurii, a punctajelor acordare în proiecte, 

•  Ce planuri aveţi anul acesta pentru dezvoltarea fermei?
a dobânzilor mari de la bănci etc. (n.r puteţi 
vedea răspunsul acestei instituţii la o adresă a 
Asociaţiei producătorilor de fructe Fruleg în pagina 
8). Cam aceasta este situaţia în care suntem. Nu 
ne putem face planuri de dezvoltare, în niciun 
caz sezonul asta. Să vedem, după ce se deschide 
Măsura 41a, în ce vor mai investi pomicultorii.“
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Mihai Ungurenuş, 
Livada Bunicului, 
comuna Corbi, 
judeţul Argeş
„Cred că 2022 va fi un an 
greu. Nu mi-am propus să 
fac nicio investiţie în plus, 
nici pe partea de producţie, 
nici pe cea de marketing-
promovare. Sper doar să 
ieşim cu bine din sezonul 

acesta. Este foarte, foarte complicat cu lipsa forţei 
de muncă, cu scumpirile la tot ce înseamnă inputuri, 
de la energie, la pesticide, îngrăşăminte, ambalaje şi 
etichetare. Nu ştiu dacă este vreun element de cost 
la care să nu se fi adăugat ceva. Mă tem că nu vom 
avea preţuri pe măsura cheltuielilor de acum. Este 
an greu şi pentru măr. Am avut producţie bună, dar 
preţul actual nu acoperă costurile. Mai avem mere 
în depozit, calitate foarte bună dar vindem cu 25% 
mai ieftin decât în 2020. Este marfă multă pe piaţă, 
iar cererea se modifică în funcţie de importurile din 
Polonia. Iar ceea ce vedem reduceri în magazine, 
se fac pe seama preţului de la producători. 
Aşadar, deocamdată nu ne-am făcut 
planuri, nu putem. Sper să ne menţinem pe 
linia de plutire. La arbuştii fructiferi (avem 
zmeur şi afin) situaţia este ceva mai bună, 
vânzările merg mai bine în acest sector.“

•  Ce planuri aveţi anul acesta pentru dezvoltarea fermei?
Pavel Onea,  SC Mărul 
Argintiu, Fălticeni, 
judeţul Suceava
„Anul trecut am făcut 
producţie bună, dar spre 
final, pe data de 24 august, 
ne-a lovit o grindină şi am 
fost calamitaţi 100%. Toată 
livada de 50 hectare de 
mere. Nu am primit nicio 
compensaţie pentru pierdere, 

iar asigurarea privată nu am putut face. Am fost 
nevoiţi să ducem tot la procesare, să facem sucuri. 
Altă şansă de valorificare nu aveam. Mai sunt fructe 
în depozit şi le procesăm treptat. Chiar şi aşa, cu 
sucurile, vânzarea merge greu, probabil este vorba 
şi de puterea de cumpărare anul acesta. Să vedem 
cum ne vom descurca până în toamnă, pentru că nu 
am cumpărat anul trecut îngrăşăminte sau substanţe 
de combatere. Avem doar ceva cantităţi de cupru, 
mai ales că o parte din livadă o pregătim de cultură 
în sistem ecologic. Este vorba de un corp de şase 
hectare, cu două soiuri roşii mai rezistente la rapăn 
şi făinare, care intră anul acesta în reconversie. 
Avem şi un proiect pe fonduri europene în derulare, 
care nu ne permite să oprim investiţiile. Este un 
proiect de 800.000 de euro pentru o linie nouă de 
ambalare, care necesită mai puţină forţă de muncă, 
şi o linie de sortare-calibrare. Încercăm să mai 
menţinem şi oamenii, dar este din ce în ce mai greu. 
Alte planuri nu mai sunt pentru anul acesta, sper să 
reuşim să menţinem ce avem. Nici la diversificare 
nu mă gândesc deocamdată. A mers bine mărul 
până acum, nu făceam faţă cererii, deşi preţurile 
nu au crescut în acelaşi ritm cu cheltuielile.“ Ro
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«De ce avem aşa de multe mere din Polonia?
Pentru că este un mare exportator de carne de pasăre»

”Subiect: informare cu privire la 
concluziile analizei efectuate de 
Consiliul Concurenţei cu privire 
la impactul comercializării de 
produse agroalimentare din 
Polonia, în special a cărnii de 
pasăre, asupra producătorilor 
români, din perspectiva 
regulilor de concurenţă.

Stimate domnule preşedinte, 
Ca urmare a aspectelor semnalate  
de dvs. referitoare la faptul 
că pe piaţa comercializării de 

produse agroalimentare există 
anumite disfuncţionalităţi, în 
sensul că produse agroalimentare 
din Polonia, în special în ce 
priveşte carnea de pasăre.
•  România are o productivitate 

scăzută. (…) productivitatea 
sectorului agricol este foarte 
scăzută, datorită problemelor 
structurale acumulate în timp 
(infrastructura rutieră deficitară, 
lipsa cadastrării terenurilor 
agricole, grad foarte scăzut 
de acoperire a sistemelor 
de alimentare cu apă şi 
canalizare/irigaţii, lipsa pregătirii 
profesionale coprespunzătoare 
a capitalului uman, cadrl 
legislativ impredictibil). 

•  Polonia este unul dintre 
principalii exportatori de carne 
de pasăre ai UE. Sectorul cărnii 
de pasăre este unul dintre 
sectoarele cele mai dinamice 
ale economiei alimentare din 
Polonia. În ultimii ani producţia 
de păsări de curte este în 
creştere, fiind determinată 
nu numai de consumul 
intern, ci şi de dezvoltarea 
dinamică a exportului.

•  Polonia este al doilea Stat 
Membru al UE ca performanţă 
în exportul intracomunitar, cu 
o cotă la carnea de pasăre 
de 24,2%, doar puţin în urma 
Olandei (24,9%). În ultimii ani 

Polonia şi-a consolidat poziţia 
pe piaţa Uniunii Europene, 
devenind, din 2014, lider în 
producţia de carne de pasăre 
pe piaţa Uniunii Europene. Până 
la 75% din exporturile Poloniei  
vizează comerţul intracomunitar, 
cel mai important beneficiar 
fiind Germania, urmată de 
Olanda, Belgia, Franţa.

•  Polonia a implementat în 
decursul timpului mai multe 
mecanisme şi programe 
de sprijin al producătorilor 
polonezi, fapt ce a condus 
la o bună dezvoltare a 
economiei (atragerea de 
fonduri europene în procent 
de 90%, promovarea la export 
a produselor agroalimantare 
poloneze, înfiinţarea Bursei 
de Mărfuri Poloneze etc). 

•  Agricultura poloneză şi 
prelucrarea agroalimentară au 
fost modernizate şi adaptate la 
standardele ridicate de producţie 
ale Uniunii în domeniul 
siguranţei, calităţii şi impactului 
asurpoa mediului. În prezent, 
aprox. 80% din exporturile 
agroalimentare poloneze 
sunt listate în preferinţele 
consumatorilor din ţările UE. 

•  Nu există scheme de sprijin 
specifice acordate producătorilor 
polonezi în detrimentul 
producătorilor români, însă este 

Anul trecut, Asociaţia 
Grupurilor şi Organizaţiilor de 
Producători Agricoli Fruleg a 
făcut o adresă către Consiliul 

Concurenţei, semnalând 
politica hipermarketurilor 
privind importurile masive 

de fructe şi legume 
proaspete, aspecte legate 

de preţurile acestor produse 
şi alte probleme pe care 
le întâmpină producătorii 

români pe piaţă. Consiliul a 
răspuns Asociaţiei Fruleg, 

cu detalii despre analiza 
realizată, doar că este vorba 

despre…carnea de pasăre! 
Probabil că şi producătorii 

români de carne au făcut o 
astfel de adresă, dar la ei 

o fi ajuns răspunsul privind 
piaţa de fructe şi legume. 
În plus, instituţia subliniază 

motivele pentru care Polonia 
se bucură de o aşa prezenţă 

pe piaţa noastră şi din ce 
cauze România nu reuşeşte 
să se impună cu produsele 

sale. Redăm ideile principale 
din documentul cu nr. 16022/ 

20.12.2021 trimis Fruleg.
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binecunoscut faptul că Polonia 
a fost totdeauna în topul ţărilor 
care au atras fonduri europene. 

•  Importul comunitar de carne de 
pasăre din Polonia, în perioada 
2019-2020, a reprezentat 
2,44%, respectiv 4,56% din 
producţia românească, aceste 
cantităţi nefiind de natură să 
afecteze piaţa românească.

•  Nu s-au identificat aspecte de 
natură anticoncurenţială pe piaţa 
comercializării cărnii de pasăre. 
Analiza nu a evidenţiat elemente 
de natură să susţină practicarea, 
pe teritoriul României, de 
către producătoii din Polonia 
a unor preţuri sub costurile de 
producţie. Aşa cum rezultă din 
datele publicate de Comisia 
Europeană, Polonia a raportat 
preţuri medii mai mici faţă de 
România pe perioade lungi. Este 

binecunoscut faptul că, dincolo 
de caracterul ilegal, practicarea 
unor preţuri sub costurile de 
producţie pe perioade lungi 
de timp ar conduce la ieşirea 
unei întreprinderi de pe piaţă. 
Comercializarea cărnii de pasăre 
din Polonia, la preţuri mai mici 
faţă de preţurile producătorilor 
români este doar rezultatul liberei 
concurenţe manifestate pe piaţa 
internă, ceea ce nu poate fi decât 
în interesul consumatorului final.

Astfel, problemele semnalate de 
producătorii români cu privire 
la comercializarea de produse 
agroalimentare din Polonia, în 
special a cărnii de pasăre, nu au, 
din informaţiile disponibile, cauze 
anticoncurenţiale, cel mai probabil, 
aşa cum rezultă şi din susţinerile 
reprezentanţilor sectorului, acestea 

fiind generate de: lipsa promovării 
susţinute la export a proucătorilor 
români; lipsa promovării calităţii 
produselor româneşti; control 
insuficient la destinaţie cu 
privire la prospeţimea cărnii, 
contaminarea loturilor provenite 
din Polonia;lipsa organizării 
producătorilor români sub formă 
de clustere (asociaţii); proceduri 
de accesare a jutoarelor de stat 
greoaie şi complexe, informaţiile 
fiind diseminate ineficient la 
nivelul fermierilor mici.”

Reprezentanţii Fruleg au dorit să 
menţioneze faptul că anul acesta 
au avut deja mai multe discuţii 
cu Ministerul Agriculturii, unde, 
spun ei, au găsit deschidere 
la un dialog real şi încercarea 
de a găsi împreună soluţii la 
problemele semnalate de ei. Ro
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Consultările din PNS privind măsurile de 
sprijin cuplat şi plăţile directe, continuă

Consultările online cu entităţile 
publice şi private, implicate în 
elaborarea Planului Naţional 
Strategic 2023-2027 (PNS), 

au continuat în data de 25 
ianuarie, pe tema fişelor 

de intervenţii privind plăţile 
directe si sprijinul cuplat, 

sub coordonarea ministrului 
Agriculturii şi Dezvoltării 

Rurale, Adrian Chesnoiu.

”Una dintre principalele modificări 
pe care le avem în vedere 
pentru Planul Naţional Strategic 
vizează eficientizarea acordării 
subvenţiilor pentru pajişti, în 
sensul condiţionării acestora 
de numărul de animale. Astfel, 
plata pe suprafaţă va fi realizată 
doar pentru cei care asigură 

încărcătura de animale, având 
în vedere că, din experienţa 
perioadei anterioare de programare, 
suprafaţa de pajişti introdusă la 
plată a crescut, concomitent cu 
scăderea efectivului de animale. 
Este important să nu pierdem din 

vedere faptul că păşunile sunt 
destinate creşterii animalelor”, a 
afirmat ministrul CHESNOIU.
În cadrul discuţiilor la care au 
participat aproximativ 100 de 
persoane interesate, au fost 
prezentate noile definiţii ale 
activităţii agricole, numărul de 
hectare eligibile, dar şi alocările 
financiare, conform noilor 
reglementări prevăzute de 
Regulamentele PAC post 2020.
Participanţii şi-au exprimat 
punctele de vedere cu privire la 
plăţile directe şi la sprijinul cuplat, 
bazate pe experienţa actualului 
exerciţiu financiar, precum şi pe 
lecţiile învăţate, astfel încât noile 
reglementări din PNS să reflecte 
nevoile actuale identificate 
în spaţiul rural românesc.
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Organizarea conduce la rezultate notabile 

În cadrul unui eveniment 
organizat luna trecută de 
Grain Bags, Alina Creţu, 
director executiv al Asociaţiei 
Producătorilor de Porumb 
din România (APPR) şi Florin 
Bercu, director executiv al 
Uniunii de Ramură Naţională 
a Cooperativelor din Sectorul 
Vegetal (UNCSV), au vorbit 
despre o parte din realizările 
Alianţei pentru Agricultură şi 
Cooperare (AAC) şi obiectivul 
principal pentru anul în curs.

„Se fac aproape 2 ani de când ne-
am aşezat cu toţii la masă, de când 
preşedinţii celor patru organizaţii au 
dat dovadă de înţelepciune, au lăsat 
orgoliile deoparte şi au convenit ce 
să facă împreună ca să avansăm. 
Scopul principal al alianţei a fost 
reprezentarea României la COPA-
COGECA. Astăzi fermierii români sunt 
în această organizaţie europeană - nu 
cele patru organizaţii. Este cea mai 
importantă structură de reprezentare 
a fermierilor şi cooperativelor 
agricole din Uniunea Europeană. 
Voi susţine întotdeauna că România 
trebuie să facă parte din această 
structură”, a afirmat Alina Creţu.
COPA-COGECA reprezintă 
vocea unită a agricultorilor şi a 
cooperativelor agricole din Uniunea 
Europeană. Această organizaţie 

promovează interesele a mai mult 
de 28 de milioane de fermieri şi 
ale familiilor acestora, dar şi a 
aproximativ 38.000 de cooperative. 
România a devenit membră cu 
drepturi depline în organizaţia 
europeană la sfârşitul anului 2020.
Acum, alianţa din care fac parte 4 
organizaţii profesionale: Federaţia 
Naţională a Producătorilor din 
Agricultură, Industrie Alimentară 
şi Servicii Conexe – Pro Agro, 
Uniunea de Ramură Naţională 
a Cooperativelor din Sectorul 
Vegetal – U.N.C.S.V., Asociaţia 
Producătorilor de Porumb din 
România – APPR, Liga Asociaţiilor 
Producătorilor Agricoli din România 
– LAPAR, participă la grupurile de 
lucru pentru că vocea fermierilor 
români să fie auzită la Bruxelles. 

În cadrul discursului reprezentantul 
APPR a dorit să precizeze că anul 
agricol începe cu premise bune, 
cu precădere pentru culturile de 
porumb şi floarea-soarelui, deoarece 
este permisă tratarea seminţelor cu 
produse pe bază de neonicotinoide.
„Derogarea obţinută pentru utilizarea 
substanţelor neonicotinoide este o 
primă reuşită din acest an şi suntem 
extrem de fericiţi şi conştienţi că 
aceasta responsabilizează România 
iar fermierii trebuie să respecte 
toate regulile impuse de aceste 
derogări. Este o veste foarte bună.”

Într-un context mai larg, Florin Bercu, 
director executiv al UNCSV, a vorbit 
despre obiectivul principal al Alianţei 
pentru Agricultură şi Cooperare.
„Ne dorim ca Planul Naţional 
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Strategic, care va fi transmis la 
Bruxelles, să fie unul echilibrat, 
să ţină seama de partea de 
competitivitate, de performanţă, 
să îmbunătăţească tot ce am 
constatat că nu a fost bine în trecut 
şi să fie cât mai puţin birocratizat. 
Totodată sperăm să aibă un 
impact cât se poate de mare, prin 
intermediul cooperativelor agricole, 
asupra balanţei comerciale cu 
produse agroalimentare. În privinţa 
modificărilor pe care le-am propus, 
sperăm să există o deschidere mai 
mare (nota: din partea MADR) şi să 
implementăm cele mai bune soluţii 
pentru sectorul agroalimentar pentru 
a se dezvolta cu adevărat sustenabil 
şi durabil aşa cum se vorbeşte la 
nivel european”, a susţinut Bercu.
În adresa trimisă ministerului 
agriculturii în luna decembrie 2021, 
reformele propuse de alianţă făceau 

referire la: creşterea suprafeţei 
minime eligibile pentru plata de bază; 
redefinirea dimensiunii economice 
a fermelor prin intermediul PNS; 
acordarea plăţii redistributive pentru 
primele 300 ha tuturor celor care 
deţin exploataţii de până la 500 
ha; înfiinţarea şi implementarea 
Sistemului de Gestionare şi Control 
Integrat al Riscurilor în Agricultură; 
preluarea propunerilor UNCSV 
pentru cooperative în PNS; tratarea 
cu prioritate a investiţiilor pe 
lanţurile scurte de aprovizionare.

Cadrul destinat discuţiilor a fost 
asigurat de firma Grain Bags, 
care furnizează în România 
soluţii de depozitare a producţiei 
agricole în silobag-uri.
Despre acest sistem de însăcuire 
a cerealelor, reprezentanţii celor 
două asociaţii au spus că este unul 

avantajos, potrivit pentru condiţiile 
întâlnite în agricultura românească.
„Am încredere în această soluţie 
de depozitare, este potrivită pentru 
România şi nu este o soluţie 
folosită doar la noi, ea este întâlnită, 
de exemplu, în America de Sud, 
în Brazilia - una din marile ţări 
producătoare de soia şi porumb. 
Am citit că depozitarea în silobag-
uri a crescut cu cca 35% în 2020 
- 2021. Este clar că acest sistem 
de stocare a cerealelor este la 
îndemâna fermierilor, în special în 
ţările unde sunt probleme logistice, 
de transport în perioada recoltării, 
unde capacitatea de finanţare a 
agricultorilor este redusă şi acolo 
unde partea de legislaţie şi de 
obţinere a autorizaţiilor de construcţie 
este complicată - condiţii pe care le 
întâlnim şi în România”, a mai afirmat 
Alina Creţu, director executiv APPR. A
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«Securitatea alimentară începe cu solul»

Secretarul de stat în cadrul 
Ministerului Agriculturii şi 
Dezvoltării Rurale, Sorin MOISE, 
a participat în data de 28 
ianuarie 2022, la Conferinţa 
miniştrilor agriculturii, cu tema 
„Utilizarea durabilă a terenurilor: 
Securitatea alimentară 
începe cu solul”, ce a fost 
organizată în format online 
de către Ministerul Federal al 
Alimentaţiei şi Agriculturii din 
Republica Federală Germania.

Structurată sub forma unei sesiuni 
plenare şi a unor ateliere de lucru, 
aceasta este cea mai mare conferinţă 
a miniştrilor agriculturii din lume, la 
care au participat aproximativ 70 de 
miniştri ai agriculturii sau delegaţi. 
La conferinţă s-au aflat şi 
reprezentanţi la nivel înalt din peste 
zece organizaţii internaţionale, precum 
FAO, OMC sau Banca Mondială.
În cadrul atelierelor de lucru, miniştrii 
au avut discuţii pe următoarele 
teme: sănătatea solurilor, restaurarea 
solurilor degradate, resurse funciare 
limitate şi accesul la teren şi 
asigurarea drepturilor de proprietate.
România a fost repartizată la cel 
de-al patrulea atelier, alături de 
Belgia, Columbia, El Salvador, 
Malta, Oman, Polonia, Seychelles, 
Somalia, Fondul Internaţional 

pentru Dezvoltarea Agriculturii şi 
Program Alimentar Mondial. 
În cadrul intervenţiei sale, secretarul 
de stat Sorin MOISE, a explicat că în 
România, sistemul legislativ permite 
achiziţia terenurilor agricole, atât în 
cazul persoanelor fizice cât şi juridice. 
Legislaţia în domeniu vizează 
asigurarea securităţii alimentare, 
protejarea intereselor naţionale şi 
exploatarea resurselor naturale, în 
concordanţă cu interesul naţional, 
comasarea terenurilor agricole 
în vederea creşterii dimensiunii 
fermelor agricole şi constituirea 
exploataţiilor viabile economic, 
descurajarea speculei, asigurarea 
desfăşurării activităţilor agricole 
pe termen mediu şi lung pe 
terenul achiziţionat şi prevenirea 
fragmentării exploataţiilor agricole.

”Raportat la „asigurarea accesului 
la teren şi a drepturilor de 
proprietate”, Ministerul Agriculturii 
şi Dezvoltării Rurale depune toate 
eforturile necesare cu privire la 
îndeplinirea scopurilor legii aplicabile 
în domeniul vânzării terenurilor 
agricole situate în extravilan şi 
asigurarea respectării prevederilor 
legale în vigoare, referitoare la 
proporţionalitatea măsurilor adoptate 
în concordanţă cu interesul general. 
Menţinerea unei distribuiri a 
drepturilor de proprietate asupra 
terenurilor agricole care să permită 
dezvoltarea de exploataţii agricole 
viabile pe baza unor consideraţii 
sociale şi de amenajare a teritoriului, 
având în vedere caracterul 
specific al terenurilor agricole”, 
a subliniat secretarul de stat.
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Grain Bags şi-a dublat cifra de afaceri în 2021 şi 
pregăteşte o soluţie financiară completă pentru fermieri

Grain Bags România, 
furnizor de soluţii pentru 

depozitarea în silobag-uri, a 
generat anul trecut, o cifră 
de afaceri de 2,2 milioane 

de euro, dublu faţă de 2020, 
când cifra de afaceri trecuse 
puţin peste 1 milion de euro, 
iar antreprenorul mizează pe 
o creştere de 77%, în 2022.

În condiţiile în care producţia 
de cereale din România se 
află în creştere, fiind estimată 
la 34,16 milioane de tone în 
anul agricol 2021, de patru ori 
mai mare decât în anul agricol 
2007 (Sursa: Clubul Fermierilor 
Români), spaţiile de depozitare 
deja existente devin tot mai 
insuficiente. Chiar dacă, România 
are o capacitate de depozitare în 
silozuri şi baze, notată în hârtii, 
de peste 26 milioane de tone, în 
realitate o parte nu funcţionează 
la capacitate maximă.
Mai mult, estimările arată că 
ţara noastră se apropie de o 
producţie de 40-45 de milioane 
de tone de cereale, în jurul 
anului 2030. În condiţiile date, 
Grain Bags România trage un 
semnal de alarmă, în ideea 
că România are nevoie de o 
extindere a spaţiilor de depozitare, 
propunând o soluţie eficientă în 
acest sens - sistemul silobag. 

Peste 2.000 de saci 
uriaşi, vânduţi în 2021
Bilanţul din 2021 arată că 
vânzările Grain Bags România 
au fost pe un trend ascendent, 
pe toate segmentele. Astfel că, 
s-au vândut cu 99% mai multe 

silobag-urile în 2021, comparativ 
cu 2020, şi cu 48% mai multe, 
faţă de anul 2019. Ca şi cifră, 
peste 2.000 de saci uriaşi au 
ajuns, anul trecut în fermele 
de la noi, dar şi peste hotare.
De asemenea, utilajele vândute 
au fost cu 84% mai multe, 
comparativ cu 2020, şi cu 120% 
mai multe, faţă de 2019. Cea 
mai mare creştere se poate 
observa pe partea de închirieri de 
utilaje, unde procentul a trecut 
de 100%, atingând o creştere 
de 180% în 2021, comparativ cu 
2020, şi de 46% faţă de 2019. 
„După cum spunea odată Lucian 
Buzdugan, Senior Advisor la Al 
Dahra Agriculture: «silobag-ul a 
devenit o tehnologie permanentă 
folosită în Insula Mare a Brăilei, 
nu este o opţiune». Pe acelaşi 
principiu merg şi ceilalţi clienţi ai 
noştri, care după ce au observat 
utilitatea sistemului, nu mai 
închiriază utilajele, ci preferă să 
le achiziţioneze de la noi. Astfel, 
se explică această creştere mare 
pe partea de închiriere în 2021, 
dar mult mai mică faţă de 2019”, 
a menţionat Narcis Ranghiuc, 
director general Grain Bags 
România, în cadrul evenimentului 
„Cum arată depozitarea de 
cereale în România”, organizat 

de companie, pe 14 ianuarie 
2022, la Restaurantul Ferma 
Baciu, din Bucureşti. 
La eveniment au participat 
jurnaliştii din presa agricolă, 
dar şi cei din zona business. De 
asemenea, au dat curs invitaţiei 
reprezentanţii din asociaţiile 
agricole, precum şi fermieri: 
Nicu Vasile, preşedinte Liga 
Asociaţiilor Producătorilor Agricoli 
din România (LAPAR), Alina 
Creţu - director executiv Asociaţia 
Producătorilor de Porumb 
din România (APPR), Costin 
Telehuz - preşedinte Asociaţia 
Cultivatorilor de Cereale şi Plante 
Tehnice Ialomiţa (ACCPT Ialomiţa), 
Florentin Bercu - director executiv 
Uniunea de Ramură Naţională a 
Cooperativelor din Sectorul Vegetal 
(UNCSV), Ionel Arion - preşedinte 
Federaţia Naţională Pro Agro, 
Alexandru Haită – fermier din 
Teleorman, lucrează 1.100 ha, 
Gheorghe Niţu – fermier care 
lucrează 4.000 ha în Giurgiu, 
Alexandru Baciu – crescător 
de vaci, peste 1.000 de capete, 
lucrează peste 2.000 ha teren şi 
proprietar Restaurant Ferma Baciu. 

2.500 tone de grâu – 
record de depozitare 
în silobag pentru o zi
Sistemul silobag se adresează 
atât fermelor de mici dimensiuni, 
cât şi mari, drept dovadă clienţii 
Grain Bags România sunt 
fermieri care lucrează terenuri 
de la 100 de ha, la peste 10.000 
de ha. De asemenea, mulţi 
crescători de vaci, porci sau 
pui folosesc deja silobag-urile 
pentru depozitarea de furaje, dar 
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şi mulţi procesatori din zona de 
uleiuri sau morărit şi panificaţie. 
Astfel că, cele mai depozitate 
materii în sacii uriaşi au fost, anul 
trecut: grâu, porumb şi floarea-
soarelui, pe partea de cereale şi 
crimping, siloz porumb şi siloz 
lucernă, pe partea de furaje. Iar, 
recordul de încărcare în silobag 
pentru o singură zi, a fost de 2.500 
de tone de grâu, realizat în judeţul 
Constanţa, la un trader de cereale.  
În ceea ce priveşte obiectivele 
pentru anul acesta, reprezentanţii 
companiei şi-au propus să dezvolte 
o soluţie financiară completă în 
avantajul fermierilor, să extindă 
echipa Grain Bags România, să 
intre şi pe alte pieţe din Europa şi 
să crească cifra de afaceri cu 77%.
„Am observat că există fermieri 
care nu îşi permit să stocheze 
cerealele. Asta pentru că, au 

anumite scadenţe, trebuie să 
plătească rate la o combină, un 
tractor sau chiar inputuri. Aşa că, 
ne-am gândit să oferim o soluţie 
completă în parteneriat cu o bancă 
românească, care va suporta de 
fapt, finanţarea pentru depozitarea 
de cereale. Astfel fermierul, 
îşi va putea vinde recolta la 
momentul potrivit, fie la o lună 
sau mai multe după depozitare”, 
a adăugat Narcis Ranghiuc.

Este o companie 100% românească, 
înfiinţată în anul 2015 şi care 
furnizează soluţia de depozitare 
în silobag (sac industrial, fabricat 
din polietilen elastic, care asigură 
conservarea în condiţii optime 
a recoltei). De asemenea, este 
singura din ţară care are specialişti 
în acest sistem, care ştiu să ofere 
consultanţă fermierilor. Grain 
Bags România comercializează 
atât silobag-uri, cât şi utilaje 
de încărcare/descărcare în/
din silobag, dar prestează şi 
servicii cu personal calificat.
Silobag-urile marca Grain Bags 
România sunt importate din 
Germania şi reprezintă cea mai 
profitabilă metodă de depozitare 
a cerealelor şi furajelor de pe 
piaţa din România, oferind o 
alternativă pentru o mai bună 
valorificare a producţiei. 
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UnivAgx – scoate angajatorii din cercul 
vicios al traseismului angajaţilor oportunişti 

Echipa Agxecutive a 
lansat, începând cu 

01.01.2022, un proiect 
de fast tracking dual, 

post licenţă, unic în 
sectorul agribusiness-

ului românesc, denumit 
sugestiv UnivAgx. 

Acest proiect are scopul de a 
scoate angajatorii de profil din 
cercul vicios al traseismului 
angajaţilor oportunişti, prin 
crearea unei resurse umane 
noi pentru companiile din 
agribusiness, transformând 
studenţii din ani terminali, în 
angajaţi conectaţi la nevoile 
pieţei muncii. Sursele nevoii 
sunt reprezentate de: 
•  Lipsa stagiilor de practică 

obligatorii şi de lungă durată 
din Universităţile agricole; 

•  Lipsa motivaţiei reale a 
profesorilor de a-şi actualiza 
programele în coerenţă cu 
realitatea agricolă din teren; 

•  Lipsa din alocarea bugetelor 
universitare a criteriului reuşitei 
inserţiei profesionale în piaţa 
muncii a absolvenţilor; 

•  Absolvenţii termină studiile 
fără nicio experienţă practică 
şi cu cunoştinţe tehnice 
şi teoretice inadecvate; 

•  Angajatorii care se încumetă 
să angajeze absolvenţi sunt 
frustraţi de nivelul lor slab 
şi trebuie să îi formeze “on 
the job“ pe cheltuiala lor. 

Publicul ţintă este reprezentat 
de companiile de pe toată filiera 
agribusiness-ului (furnizori, 
distribuitori, ferme profesionale, 

etc.) şi de absolvenţi din anii 
terminali ai Universităţilor de 
profil agricol – viitori angajaţi 
în funcţia de: reprezentanţi 
tehnico-comerciali şi manageri 
de fermă ai companiilor. 

UnivAgx reprezintă un program 
de pregătire concentrat şi 
de creare a viitoarei resurse 
umane după specificul nevoilor 
companiilor angajatoare, 
structurat pe parcursul unui an 
calendaristic, în cadrul căruia 
studenţii vor urma o programă 
structurată după cum urmează: 
•  01.06.2022 – 30.09.2022: 4 

luni de stagiu de inserţie 
profesională în interiorul 
companiei beneficiare, realizat 
împreună cu maestrul de 
stagiu (profesor/formator 
Agxecutive) şi tutorele de 
stagiu (resursa umană din 
cadrul companiei beneficiare); 

•  01.10.2022 – 31.05.2022: 7 luni 
de desfăşurare a cursurilor 
teoretice intensive la sală, 
împreuna cu formatorii/
profesorii selectaţi de 
Agxecutive (oameni de 

business şi din Universităţi); 
•  15.12.2022 – 15.01.2023: 

1 lună de vacanţă. 

În urma acestui an de pregătire 
intensivă, atât la sediul firmelor 
beneficiare, cât şi în interiorul 
unei săli de curs din Bucureşti, 
absolvenţii vor beneficia, în 
locul diplomei de absolvire, 
de un Contract de muncă pe 
durată nedeterminată în cadrul 
companiei angajatoare. 

Agxecutive lucrează încă din 
2015 în sfera serviciilor integrate 
de HR pentru agribusiness, iar 
din 2016 echipa noastră asigură 
programe de formare profesională 
continuă pentru perfecţionarea 
resursei umane din agribusiness 
cu focus pe tematica tehnico-
comercială. În prezent, firma se 
poziţionează ca un integrator 
de servicii de consultanţă în 
agribusiness, lider al sectorului, 
oferind pe lângă: recrutare 
executivă, formare profesională 
continuă şi leasing de personal 
şi consultanţă în agribusiness. 
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Consultările în elaborarea PNS privind 
procesarea şi energia regenerabilă

Consultările cu entităţile 
publice şi private 
implicate în elaborarea 
PNS au continuat în 
sistem de videoconferinţă 
în data de 17 ianuarie 
2022, pe tema fişelor 
de intervenţii pentru 
investiţiile în procesare 
şi energie regenerabilă.

Prezent la Bruxelles, la Consiliul 
de miniştri AGRIFISH, Adrian 
CHESNOIU, ministrul agriculturii 
şi dezvoltării rurale, a participat 
la videoconferinţa online pentru 
a susţine poziţia ministerului cu 
privire la aceste intervenţii şi pentru 
a asculta propunerile partenerilor.
Una dintre principalele modificări a 
fişei de intervenţie vizează categoria 
beneficiarilor eligibili pe schemele 
de procesare, propunerea fiind de 
a rămâne eligibile doar formele 
asociative, pentru a putea integra 
mai uşor materia primă în procesare.
“Ne dorim să dezvoltăm sectorul 
de procesare, astfel încât materia 
primă produsă în România să poată 
fi integrată într-un circuit, din care 
să rezulte cât mai multe produse 
finite, cu valoare adăugată, pentru 
echilibrarea balanţei comerciale. 
Unul dintre aspectele care afectează 

negativ balanţa comercială este 
deficitul de capacităţi de producţie, 
astfel că, principala modificare 
a intervenţiei vizează ridicarea 
plafonului sprijinului public, de la 2,5 
milioane euro la 15 milioane euro,” 
a declarat ministrul CHESNOIU.
Intervenţiile prezentate în 
cadrul videoconferinţei au făcut 
referire la investiţiile în:
•  procesarea şi marketingul 

produselor agricole în vederea 
obţinerii unor produse alimentare 
şi produse transformate, altele 
decât cele prevăzute în Anexa 
1 a Tratatului de Funcţionare 
a Uniunii Europene;

•  condiţionarea, procesarea 
şi marketingul – produselor 
agricole şi pomicole în afara 
exploataţiei prin intermediul 
formelor asociative;

•  creşterea eficienţei 

energetice pentru unităţile 
de procesare existente.

Consultarea online a oferit tuturor 
partenerilor posibilitatea de a 
contribui cu propria experienţă 
la îmbunătăţirea sectorului, la 
elaborarea unui PNS care să ofere 
instrumentele necesare valorificării 
şi integrării producţiei, precum 
şi asigurării unui flux continuu 
de aprovizionare a pieţei cu 
produse la standarde adecvate.
La consultări au mai participat: Sorin 
Moise - secretar de stat, Daniela 
Rebega - director general AMPNDR, 
Cristiana Constantinescu - director 
în cadrul Agenţiei pentru Finanţarea 
Investiţiilor Agricole (AFIR), Andreea 
Agrigoroaeei – director AMPNDR, 
precum şi reprezentanţi ai APIA, 
AFIR, şi ai organizaţiilor importante 
din zona dezvoltării rurale, a 
agriculturii şi a mediului asociativ.
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Consultare publică privind accesarea fondurilor 
pentru investiţii în exploataţii pomicole

Agenţia pentru Finanţarea 
Investiţiilor Rurale a publicat 

versiunea consultativă 
a Ghidului solicitantului 

pentru investiţii în exploataţii 
pomicole, finanţate 

prin submăsura 4.1a 
din cadrul Programului 
Naţional de Dezvoltare 

Rurală 2014 – 2020, în 
vederea lansării sesiunii de 

primire a solicitărilor de 
finanţare din acest an.

Ghidul solicitantului aflat în 
consultare publică este disponibil 
pe pagina oficială de internet a 
Agenţiei, www.afir.info, la secţiunea 
Transparenţă decizională. Precizăm 
că perioada de consultare publică 
este de 10 zile calendaristice de 
la data publicării pe site. Astfel, 
toţi cei interesaţi pot să transmită 
propuneri sau observaţii pe adresa 
de e-mail consultare@afir.info până 
pe data de 5 februarie 2022.
În sesiunea din acest an, conform 
prevederilor PNDR 2020, prin 
submăsura 4.1a se va acorda 
finanţare distinctă pentru trei 
tipuri de investiţii. Astfel, prima 
componentă vizează înfiinţarea, 

extinderea, modernizarea 
plantaţiei sau pepinierei, inclusiv 
condiţionare şi marketing. Printr-o 
altă componentă de modernizare 
a exploataţiei se vor finanţa 
investiţiile care asigură depozitarea, 
condiţionarea şi procesarea 
produselor pomicole. De asemenea, 
în cadrul submăsurii se acordă 
fonduri europene pentru utilaje 
de recoltare prin care se asigură 
modernizarea exploataţiei pomicole.
Prin submăsura 4.1a „Investiţii 
în exploataţii pomicole” din 
PNDR 2020 se acordă fonduri 
nerambursabile în proporţie de 50% 
până la maximum 70%, cu valori 
cuprinse între 100.000 de euro şi 
1.500.000 de euro, în funcţie de 
dimensiunea exploataţiei (exprimată 
în SO - standard output) şi de tipul 
de beneficiar. Calculul SO se poate 
face şi prin noua aplicaţie pusă la 
dispoziţia publicului pe pagina de 
internet a AFIR, http://so.afir.info.

Astfel, pentru ferme mici cu 
dimensiunea între 4.000 – 11.999 
SO, intensitatea sprijinului este 
de 50% din totalul cheltuielilor 
eligibile, fără a depăşi: 100.000 

de euro pentru achiziţii simple, 
inclusiv utilaje recoltare şi 450.000 
de euro pentru proiecte complexe.
Pentru fermele medii 12.000 – 
250.000 SO intensitatea sprijinului 
este de 50% din totalul cheltuielilor 
eligibile, fără a depăşi: 200.000 
de euro pentru investiţiile care 
presupun achiziţii simple, inclusiv 
utilaje recoltare şi de 1.500.000 de 
euro în cazul proiectelor complexe.

Totodată, pentru obţinerea de 
material de înmulţire şi material de 
plantare fructifer, sprijinul este de 
50% din totalul cheltuielilor eligibile, 
fără a depăşi: 300.000 de euro 
pentru  achiziţii simple, inclusiv 
utilaje recoltare şi de 1.500.000 de 
euro pentru investiţii complexe. 

În cazul fermelor mari, cu 
dimensiuni mai mari de 250.000 SO, 
intensitatea sprijinului este de 50 % 
din totalul cheltuielilor eligibile, fără 
a depăşi 300.000 de euro pentru 
proiecte cu achiziţii simple, inclusiv 
utilaje recoltare şi de 1.500.000 de 
euro pentru proiecte complexe.
Pentru formele asociative sprijinul 
acordat este de 50% din totalul 
cheltuielilor eligibile, dar se va 
putea majora, cu 20 de puncte 
procentuale, însă rata sprijinului 
combinat nu poate depăşi 
90% pentru investiţii colective 
(investiţii efectuate organizaţii 
şi de grupuri de producători şi 
cooperative) şi pentru investiţii 
legate de operaţiunile prevăzute 
la  art. 28 (Agromediu şi climă) 
şi  art. 29 (Agricultura ecologica) 
din Regulamentul (UE) nr. 
1305/2013, cu modificările 
şi completările ulterioare.



1-14 februarie 2022 211-14 februarie 202220 www.agrimedia.ro www.agrimedia.ro

Plus de productivitate în ferme cu Alta Seeds
La eveniment au participat 
reprezentanţi ai Alta Seeds 
România: Cosmin Popescu - 
Business Development Manager 
Central & Eastern Europe; Ion 
Voinea - Technology Development 
Lead România, ai UPL: Andreea 
Manolescu - Country Head 
România, dar şi ai Advanta Seeds: 
Soumen Sarkar - Europe Business 
Lead şi Benjamin Marolda - 
Global Commercial Director.
Moderatorul conferinţei a fost 
Florin Constantin, director executiv 
Agxecutive - firmă specializată 
în oferirea de servicii integrate în 
domeniul resurselor umane, cu 
accent pe sectorul de agribusiness.
„Suntem nerăbdători să investim în 
România şi în alte ţări europene. 
Operaţiunea noastră aici este în 
creştere. Recent am înfiinţat un hub 

de producţie de seminţe în România 
pentru a livra seminţe în toată 
Europa”, a declarat Soumen Sarkar, 
Europe Business Lead. În opinia 
sa, regiunea Europei Centrale şi de 
Est are tot ce este necesar pentru a 
asigura viitorul agriculturii în Europa.
Alta Seeds este una dintre 
companiile de seminţe cu creştere 
rapidă la nivel global şi se implică 
pentru o dezvoltare sustenabilă. 
„Ne-am angajat să respectăm 
obiectivele de dezvoltare 
durabilă ale ONU şi să sporim 
prosperitatea şi securitatea 
alimentară”, a menţionat Benjamin 
Marolda, în cadrul conferinţei.

„Inovaţia la îndemâna 
fermierilor”
În deschiderea evenimentului a 
luat cuvântul Cosmin Popescu, 

Business Development Manager 
Central & Eastern Europe Alta Seeds, 
care a precizat că pe piaţa din 
România compania este prezentă 
din anul 2014, prin intermediul 
distribuitorilor şi că din 2019 a 
deschis biroul din Bucureşti, de 
unde se gestionează activitatea 
din România, Bulgaria, Ungaria 
şi, mai nou, Republica Moldova.
„Misiunea noastră este 

Cuvinte precum 
productivitate, calitate, 
tehnologii au fost 
auzite cu ocazia 
primei conferinţe de 
presă organizată pe 
27 ianuarie a.c de 
compania Alta Seeds 
- un brand premium a 
Advanta Seeds, ce face 
parte din grupul UPL.
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una foarte clară: suntem aici pentru 
a oferi soluţii viabile fermierilor, 
având în vedere provocările secolului 
XXI - schimbările climatice şi 
insecuritatea alimentară. Viziunea 
noastră este de a aduce fermierilor 
un plus de productivitate prin 
soluţii agricole inovatoare şi 
tehnologii noi. Suntem o companie 
care funcţionează în spirit 
antreprenorial. Credem în curaj 
şi asumare, umanitate şi munca 
în echipă”, a susţinut Popescu.
Potrivit directorului general Alta 
Seeds, printre punctele forte ale 
companiei se numără: relaţiile 
flexibile şi strânse cu fermierii, 
serviciile de consultanţă şi suport 
„dincolo de ceea ce industria 
consideră că este limita obiectivului 
nostru de activitate”, seminţe 
de hibrizi adaptaţi condiţiilor 
pedoclimatice din ţara noastră.
„Principalul nostru centru de 
cercetare şi dezvoltare se află în 
Ucraina, iar acest fapt garantează că 
hibrizii noştri sunt în egală măsură 
performanţi, dar si amelioraţi pentru 
profilul pedoclimatic din România.”
La capitolul inovaţie, Alta Seeds se 
mândreşte cu hibrizi de floarea-
soarelui cu cel mai ridicat conţinut 
de acid oleic în ulei (>90%) 
din piaţă şi care nu necesită 
izolare, aşa cum este necesar la 
floarea linoleică şi are o prezenţă 
puternică în pieţele mature din 
lume, cum este Argentina. 

La cultura de sorg deţine hibrizi 
toleranţi la acţiunea erbicidelor 
din clasa imidazolinone, câştigând 
astfel cote de piaţă importante 
în SUA - cea mai mare ţară 
cultivatoare de sorg la nivel mondial, 
în Argentina sau în Franţa.
„Ne dorim ca inovaţia să fie la 
îndemâna fermierilor”, a susţinut 
Cosmin Popescu, CEO Agri Seeds 
Europa Centrală şi de Est.

Noutăţi
Referitor la noutăţile cu care 
compania vine pe piaţa românească 
în anul 2022, acestea cuprind: un 
hibrid de sorg, Sentinel IG, tolerant 
la imidazolină - primul din piaţă cu 
această caracteristică; un hibrid de 
floarea-soarelui linoleică, tolerant la 
erbicidele pe baza de imazamox; un 
hibrid de porumb din grupa FAO 330.
Din punct de vedere organizaţional, 
compania doreşte să îşi extindă 
echipa din România, să intre pe 
piaţa din Republica Moldova, 
să continue expansiunea în 
Bulgaria pe toate culturile şi 
să crească în Ungaria pe piaţa 
de floarea-soarelui şi sorg.
„Vom fi mai activi, mai vizibili 
şi mai atenţi la elementele 
de poziţionare de brand” a 
spus în încheiere Popescu.

Tehnologii
Ion Voinea, director tehnic al Alta 
Seeds, a vorbit despre portofoliul de 
produse şi caracteristicile acestora.
„Suntem posesorii unor 
tehnologii care ajută agricultorii 
să-şi dezvolte fermele.”
Tehnologia igrowth® Weed Control 
pentru floarea-soarelui utilizează 
metode clasice de ameliorare 
genetică şi asigură toleranţa la 
erbicidele pe baza de imidazolinone.
Altasun este tehnologia prin care 
s-au obţinut hibrizi de floarea-
soarelui cu un conţinut foarte 

ridicat de acid oleic (UHO), 
unic în industria alimentară.
Nutrisam este o germoplasmă 
brevetată, proprietate a companiei, 
care permite obţinerea unui 
ulei de floarea-soarelui cu un 
conţinut special de acizi graşi. 
Uleiul de floarea-soarelui cu un 
conţinut ridicat de acid oleic 
şi acid stearic este singurul 
acid gras saturat care nu ridică 
valorile colesterolului dăunător.

Oferta comercială pentru piaţa 
din România cuprinde 9 hibrizi de 
floarea-soarelui (convenţionali, ultra 
high oleici, linoleici cu rezistenţă la 
erbicide, high oleici cu rezistenţă la 
erbicide), patru hibrizi de porumb 
(FAO 290, FAO 380, FAO 420, FAO 
430), doi hibrizi de sorg, unul pentru 
furaj şi celălalt pentru boabe, şi 
doi hibrizi de rapiţă de toamnă.
La cultura de floarea-soarelui a fost 
amintit hibridul HYSUN 238 IT care 
are cel mai înalt potenţial privind 
capacitatea de producţie din sectorul 
IMI. Potrivit datelor prezentate, 
producţia STAS obţinută in diverse 
zone din ţară variază de la 4,09 t/
ha până la 5,82 t/ha. Este un hibrid 
cu maturitate mijlocie, se bucură de 
tehnologia igrowth® (rezistenţă la 
erbicidele pe bază de imazamox) şi 
are cel mai ridicat nivel de toleranţă 
la Orobanche cumana rasa G.
Pentru cultura de sorg 
compania va lansa în acest 
an hibridul Sentinel IG.
„Este primul hibrid de sorg 
pentru boabe din Europa adaptat 
tehnologiei igrowth®, cu toleranţă 
la erbicidele pe bază de imazamox. 
Hibridul asigură rezultate foarte 
bune”, a afirmat Voinea.
În ce priveşte seminţele de 
porumb, compania îşi va dezvolta 
oferta în anii care urmează, iar 
la cultura de rapiţă va cuprinde 
şi hibrizi de primăvară. A
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Arc™ farm intelligence – „Cea mai bună inovaţie în 
tehnologia agriculturii digitale”, conform IHS Markit

Arc™ farm intelligence este o 
platformă digitală şi o aplicaţie 
prin intermediul căreia FMC 
monitorizează o serie de dăunători 
foarte periculoşi din mai multe 
culturi (legume, viţă de vie, pomi 
fructiferi, porumb, rapiţă, bumbac 
şi altele). Aplicaţia Arc™ farm 
intelligence foloseşte inteligenţa 
artificială şi algoritmi predictivi, 
pentru a ajuta fermierii să 
înţeleagă şi să gestioneze mai 
bine presiunea dăunătorilor.

Mai mult decât atât, 
platforma inovativă 
oferă utilizatorilor mai 
multe funcţii, cum ar fi:
• analize şi grafice despre 
presiunea dăunătorilor
• alerte personalizate prin 
aplicaţia mobilă Arc™ farm 
intelligence pentru verificarea 
câmpurilor şi efectuarea 
tratamentelor atunci când 
presiunea de atac este ridicată
• comunicare sporită între 
utilizatori şi echipa FMC.

Aplicaţia Arc™ farm intelligence 
permite fermierilor să ia decizii 
informate în ceea ce priveşte 
managementul dăunătorilor şi să 
aplice tratamentul la momentul 
potrivit pentru a controla 

cât mai eficient dăunătorii, 
înainte ca presiunea acestora 
să escaladeze, ajutând astfel 
la o abordare mai durabilă a 
managementului şi problemelor 
de rezistenţă ale dăunătorilor.
Potrivit lui Brian Angelli, 
Vicepreşedinte pentru Strategii 
Corporative şi Agricultură de 
Precizie FMC: „acest premiu 
demonstrează cât este de 
apreciată de către industrie, 
tehnologia pe care FMC o oferă în 
mod gratuit fermierilor din întreaga 
lume. Arc™ farm intelligence 

este o unealtă puternică, ce vine 
în ajutorul profesioniştilor din 
domeniul agricol şi le permite 
acestora să ia decizii cruciale, 
care să le protejeze culturile de 
insectele dăunătoare. Totodată, 
tehnologiile FMC vor continua să 
evolueze, urmând să fie introduse 
noi soluţii de monitorizare 
în portofoliul companiei”.

În România, Arc™ farm 
intelligence - programul digital 
de prognoză şi avertizare, a 
fost lansat în anul 2021. Acesta 
monitorizează dăunătorii 
Ostrinia nubilalis (sfredelitorul 
porumbului) şi Helicoverpa 
armigera (omida fructificatiilor) 
din cultura de porumb şi este 
oferit gratuit tuturor utilizatorilor.
Programul se bazează pe o reţea 
de capcane clasice şi automate, 
prin care se monitorizează 
zborul celor doi dăunători, 
datele fiind introduse apoi în 
aplicaţia Arc™ farm intelligence, 
aceasta transformându-le în 
grafice, respectiv curbe de zbor 
ale dăunătorilor. La atingerea 
curbei maxime de zbor, sunt 
emise buletine de avertizare şi 
de informare, vizibile direct în 
aplicaţie tuturor utilizatorilor 
activi, cu recomandarea de a 
verifica culturile de porumb şi a 
aplica tratamentul cu insecticid.
În anii ce urmează, modelul 
predictiv va fi disponibil şi în 
România (modelul predictiv este 
activ doar în anumite zone din 
lume, cu istoric mai mare de 
monitorizare) şi se va baza atât 
pe date istorice despre dăunători 
şi date meteorologice cât şi pe 
datele colectate în timp real.

La premiile IHS Markit 
„Crop Science Forum 

and Awards” de la 
sfârşitul anului 2021, 

FMC a obţinut cu 
aplicaţia Arc™ farm 
intelligence premiul 

pentru „cea mai bună 
inovaţie în tehnologia 
agriculturii digitale”.
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Tratamentul cu insecticide neonicotinoide al 
seminţelor de porumb şi floarea-soarelui, autorizat!

Ministerul Agriculturii şi 
Dezvoltării Rurale a emis, 

la începutul acestui an, 
autorizaţia de urgenţă 

pentru utilizare temporară 
a produselor: CRUISER 350 

FS, NUPRID AL 600 FS ŞI 
PONCHO 600 FS pentru 

tratamentul seminţelor ce 
vor fi utilizate în campania 

de primăvară 2022. Această 
autorizare temporară 
a venit ca un raspuns 

aşteptat şi justificat pentru 
fermierii din România.

Alianţa pentru Agricultură şi 
Cooperare a semnalat în mod 
repetat în media, precum şi 
autorităţilor de la Bucureşti 
şi de la Bruxelles, necesitatea 
adoptării unei astfel de măsuri. 
Absenţa tratamentului cu aceste 
insecticide ar expune unele dintre 
recoltele principale ale ţării la 
pericolul de a fi grav afectate în 
sezonul de primăvară, din cauza 
presiunii uriaşe a unor agenţi de 
dăunare endemici pentru acest 
areal pedo-climatic, mai ales 
Tanymecus dilaticollis şi Agriotes 
spp.. Din păcate, presiunea 
dăunătorilor-problemă continuă 
să fie la fel de mare şi nu există 
soluţie alternativă omologată 
în UE pentru controlul acestora. 
Rezultatele proiectului finanţat 
prin planul sectorial al MADR 
desfăşurat în reţeaua ASAS 
privind metodele alternative 
de combatere a dăunătorilor 
de sol arată cu claritate că 
densitatea populaţiilor de insecte 
dăunătoare din arealele Podişul 
Moldovei, Dealurile Subcarpatice 

şi Sudul României nu a scăzut 
şi se situează mult peste pragul 
economic de dăunare (PED). 
Pe de altă parte, studiul nu a 
constatat existenţa dovezilor 
ştiinţifice care să demonstreze 
efectul letal al insecticidelor 
neonicotinoide asupra albinelor.
În paralel, APPR a susţinut şi în 
2021, al patrulea an consecutiv, 
un proiect ştiinţific în Câmpia 
Bărăganului, pentru identificarea 
de soluţii pentru combaterea 
dăunătorilor culturilor specifici 
ţarii noastre. Acesta care a 
demonstrat că s-a înregistrat 
o densitate mare a Tanymecus 
spp.,  şi până în prezent nu a 
găsit, în condiţii de teste de 
câmp, o alternativă eficientă la 
tratamentul cu neonicotinoide.
O lectură obiectivă a rapoartelor 
diferitelor autorităţi de 
reglementare (EFSA, DEFRA, 
AASFAC, USDA etc.) din multe 
ţări arată că, în acest moment, 
nu există dovezi ştiinţifice care 
să arate că la dozele omologate 
şi aplicate în condiţii de câmp 
neonicotinoidele au efecte letale 
sau subletale asupra albinelor, de 
aceea deciziile UE de interzicere 
a folosirii neonicotinoidelor ridică 
suspiciuni pentru foarte mulţi, 
cercetători, oameni politici, dar 
mai ales în rândul fermierilor. 
De asemenea, este importantă 
precizarea, că în conformitate 
cu statisticile oficiale (FAO, 
UE, USDA), numărul familiilor 
de albine a crescut în lume 
cu 85%, iar creşterile cele mai 
importante s-au inregistrat 
in regiunile unde aplicarea 
neonicotinoidelor este permisă.

În acest context, ne punem 
următorele întrebări: de ce SUA, 
Canada, Australia şi alte 100 de 
ţări din lume folosesc pe scară 
largă neonicotinoidele, dacă sunt 
dăunătoare polenizatorilor? De 
ce ţări precum Franţa (de unde 
a pornit iniţiativa interzicerii 
acestor substanţe), Germania 
sau Belgia au solicitat inclusiv 
în acest an derogări pentru 
folosirea neonicotinoidelor?
Conform autorizaţiilor temporare, 
companiile dezvoltatoare vor 
comercializa produsul numai 
agenţilor economici care fac 
dovada că tratamentul va fi 
efectuat în instalaţii profesionale, 
cu personal calificat. Autoritatea 
competentă (MADR), prin 
agenţiile fitosanitare, vor 
realiza controale la staţiile de 
tratament şi în ferme pentru 
aplicarea măsurilor impuse în 
autorizaţie. Însămânţarea se va 
efectua cu semănatori dotate 
cu echipamente care să asigure 
reducerea riscului, respectând 
bunele practici agricole.
Considerăm că aplicarea 
responsabilă, strict cu caracter 
temporar, a acestei autorizări 
de urgenţă, este singura soluţie 
reală pentru a se asigura 
premisele unor recolte stabile 
în anul care vine şi a proteja, 
simultan, polenizatorii şi 
entomofauna utilă. Alternativa ar 
fi fost tratamentele cu insecticid 
în vegetaţie, care pot fi cu mult 
mai dăunătoare iar eficienţa 
este una foarte mică, dat fiind 
faptul că pierderile de densitate 
a culturilor se realizează 
chiar înainte de răsărire.
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Produse şi soluţii BASF la 
cultura de cereale păioase
Cuvântul de deschidere i-a 
revenit lui Mario Tomsic, Country 
Manager BASF România, care a 
afirmat următoarele: „An de an 
venim cu noutăţi ca răspuns la 
nevoile şi dorinţele fermierilor, dar 
şi cu inovaţii menite sa aducă 
agricultura viitorului în prezent. 
Noi suntem „arhitecţii culturilor”. 
Lansăm o moleculă cu o eficienţă 
excelentă, dovedită, şi o includem 
într-o serie de produse esenţiale, 
care vor completa portofoliul 
BASF în 2022. Mai mult, anul 
acesta aducem o tehnologie nouă, 
completă. Viitorul începe astăzi.”
Silviu Roşca, crop manager cereale 
şi porumb BASF România, a 
furnizat informaţii detaliate despre 
noua denumire a substanţei active 

fluxapiroxad, anume Xemium®, 
despre noul fungicid în compoziţia 
căruia intră această substanţă, 
respectiv Mizona®, dar şi despre 
pachetul de produse cu acţiune 
fungică - Flexity® Trio şi tehnologia 
X.R pentru protecţia completă 
împotriva bolilor pe toată perioada 
de vegetaţie a cerealelor păioase. 

Aderenţa şi mobilitatea 
- caracteristicile-
cheie ale substanţei 
active Xemium® 
„Mulţi cunoaşteţi produsul Priaxor®, 
care conţine substanţa activă 
fluxapiroxad şi care a fost lansat 
cu succes de BASF în anul 2017 iar 
în scurt timp a ajuns să fie unul 
dintre cele mai utilizate fungicide 

din România deoarece experienţele 
fermierilor cu acest fungicid 
au fost dintre cele mai bune 
datorită excelenţei în combaterea 
bolilor la cereale. Xemium este 
noua denumire a substanţei 
active fluxapiroxad. Molecula 

La jumătatea lunii 
ianuarie BASF 
a organizat la 
Braşov evenimentul 
intitulat „Arhitecţii 
Culturilor”, pentru a 
furniza fermierilor şi 
distribuitorilor cele 
mai recente noutăţi 
cu privire la produsele 
şi soluţiile companiei 
pentru culturile de 
cereale păioase.
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inteligenta Xemium® acţionează 
„fast”, adică rapid, împotriva 
bolilor care apar la culturile de 
cereale”, a susţinut Roşca.
Formularea inovatoare a substanţei 
active Xemium® permite o 
acoperire uniformă a frunzelor, 
o absorbţie ridicată la nivel 
foliar şi rezistenţă la spălare.
„Toate substanţele fungicide au ca 
scop distrugerea agenţilor patogeni, 
însă nu toate acţionează la fel de 
eficient deoarece boala ţintă este 
situată adânc în interiorul plantei, 
la nivel celular. Molecula Xemium® 
oferă o aderenţă rapidă la agenţii 
patogeni ţintă, dar şi o mobilitate 
foarte bună în plante, care în final 
se traduce printr-o eficacitate 
excelentă împotriva bolilor”, a 
mai spus specialistul BASF.
Datorită structurii moleculare, 
Xemium® are capacitatea de a fi 
mobil în medii hidrofile şi lipofile. 
Asigură o protecţie de lungă durată 
împotriva bolilor, asta datorită 
depozitelor de substanţă activă 
care iau forma unor cristale şi care 
sunt reactivate cu ajutorul apei 
provenite din precipitaţii sau rouă.

Mizona® – un 
fungicid eficient
Acesta este noul produs al 
companiei BASF, pe bază de 
Xemium 30 g/l şi piraclostrobin 200 
g/l, este versatil, putând fi aplicat 

la cultura de cereale păioase atât 
ca prim tratament în doza de 
0,5 - 0,6 l/ha, împotriva bolilor 
care apar primăvara devreme, dar 
şi ca tratament secund, în doza 
de 0,75 - 1 l/ha aplicat în faza 
de burduf - înspicat împotriva 
bolilor foliare şi ale spicului. 
Fungicidul se recomandă să fie 
aplicat la următoarele culturi: 
grâu de toamnă şi de primăvară, 
grâu durum, grâu spelta, orz 
de toamnă şi de primăvară.
Bolile asupra cărora acţionează 
sunt: septorioza, rugina brună, 
pătarea reticulară a frunzelor de 
orz şi arsura frunzelor de orz.
Produsul poate fi aplicat în 
maximum 2 tratamente, la 
un interval de minim 21 de 
zile între tratamente. Timpul 
de pauză este de 35 zile. 
Datorită concentraţiei mari de 
piraclostrobin, produsul combate 
numeroase boli şi asigură efecte 
fiziologice benefice care conduc 
la producţii mari şi de calitate.
Expertul BASF a prezentat 
rezultatele obţinute în urma testelor 
efectuate la Centrul tehnic al 
companiei din Tămădău, judeţul 
Călăraşi, şi au arătat faptul că 
fungicidul Mizona® asigură o 
eficacitate ridicată împotriva 
bolilor ţinta, ce se traduce prin 
creşterea productivităţii.

Un pachet avantajos
BASF pune la dispoziţia fermierilor 
un pachet fungicid - Flexity Trio, 
ce reprezintă soluţia completă 
pentru primul tratament la 
culturile de cereale şi conţine 
trei substanţe active, din grupe 
chimice diferite, pentru combaterea 
întregului spectru de boli care 
apar primăvara devreme.
Un pachet pentru 20 ha 
cuprinde: 10 litri de Mizona® 
şi 5 litri de Flexity® (substanţa 

activă metrafenonă).
Momentul recomandat de aplicare 
este de la începutul alungirii 
tulpinii şi până la apariţia frunzei 
stindard. Bolile combătute sunt: 
făinarea, sepotorioza, rugina brună, 
arsura frunzelor de orz şi pătarea 
reticulară a frunzelor de orz.

Tehnologia X.R
Este soluţia BASF pentru protecţia 
completă împotriva agenţilor 
patogeni pe toată perioada 
de vegetaţie a cerealelor. 
Tehnologia X.R combină substanţe 
active din 4 grupe chimice 
diferite: Xemium®, Revysol®, 
Piraclostrobin, Metrafenonă.
Elementul X al tehnologiei 
X.R provine de la molecula 
inteligentă Xemium® cu acţiune 
FAST (Formulă Activă în Spaţiu 
şi Timp), iar elementul R provine 
de la substanţa activă Revysol® - 
primul triazol descoperit după mai 
bine de 20 de ani, fiind totodată 
şi primul izopropanol - azol din 
grupa chimică a triazolilor.
Revysol® oferă un control de 
excepţie asupra bolilor de cereale, 
asigură un efect curativ de 
excepţie, având o selectivitate 
foarte bună indiferent de condiţiile 
climatice întâlnite, dar şi un 
profil toxicologic favorabil.
Tehnologia X.R combină un control 
complet preventiv şi curativ al 
bolilor, astfel plantele de cereale îşi 
pot manifesta potenţialul maxim 
de producţie pentru recolte de 
top. Datorită efectelor fiziologice 
AgCelence, vitalitatea plantelor 
este îmbunătăţită, perioada de 
vegetaţie este mai lungă şi boabele 
acumulează pentru o perioadă mai 
mare de timp, rezultatul fiind o 
producţie de cea mai bună calitate. 
Având o producţie mare şi de o 
calitate superioară, profitabilitatea 
culturii de cereale este asigurată. A
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KORVETTO™ – Erbicidul nr. 1 pentru controlul 
din primăvară al buruienilor din cultura de rapiţă

Riscul cel mai mare cu care 
fermierii se confruntă îl reprezintă 
seceta din toamnă. Pe lângă 
această problemă, combaterea 
bolilor, dăunătorilor şi în special 
a buruienilor, sunt aspecte 
cărora trebuie sa le fie acordată 
o atenţie deosebită pentru a 
evita compromiterea culturii.
Cultura de rapiţă poate fi serios 
afectată de buruieni. Pentru 
a împiedica acest lucru, este 
necesar un control periodic, 
prin care să se depisteze la 
timp apariţia buruienilor. Sunt 
recomandate tratamentele cu 
erbicide, pentru a elimina orice 
buruieni care ar concura cu 
rapiţa pentru apă şi hrană.
Compania Corteva Agriscience 
deţine în portofoliu produse 
pentru combaterea buruienilor 
dicotiledonate anuale şi 
perene, atât pentru segmentul 
de toamnă (Galera Super), 
cât şi pentru segmentul de 
primăvară (KORVETTO™).
Pentru aplicarea în primăvară, 
Corteva Agriscience vă pune 
la dispoziţie cea mai avansată 
soluţie tehnologică pentru 

controlul buruienilor dicotiledonate 
– erbicidul KORVETTO™, 
erbicidul nr. 1 pentru controlul 
din primăvară al buruienilor 
din cultura de rapiţă.

KORVETTO™ combate cu o 
eficacitate extraordinară turiţa 
(Galium aparine), buruiană 
dicotiledonată care dă cele mai 
multe bătăi de cap fermierilor, 
atât în perioada de vegetaţie a 
culturii, concurând planta, cât 
şi la recoltarea şi valorificarea 
producţiei. De asemenea, 
KORVETTO™ reprezintă cea mai 
eficientă soluţie în combaterea 
buruienii Descurainia sophia 
(măturică) şi cea mai de 
încredere soluţie în combaterea 
pălămidei (Cirsium arvense). Alte 
buruieni problemă combătute 
de erbicidul KORVETTO™ sunt: 
albăstrea (Centaurea cyanus), 
muşeţelul (Matricaria spp.), 
loboda (Chenopodium album), 
macul (Papaver rhoeas) – inclusiv 
macul rezistent la erbicidele 
sulfonil-ureice, romaniţa 
(Anthemis arvensis), susaiul 
(Sonchus arvensis), cornuţii 
(Xanthium strumarium) şi 

cruciuliţa (Senecio vularis).
Eficacitatea erbicidului 
KORVETTOTM la 
doza de 1 L/HA
Produsul conţine noua substanţă 
activă halauxifen-metil (Arylex™ 
active) 5g/l şi clopiralid 120 g/l, 
fiind omologat în doza de 1 l/ha.
Momentul aplicării este primăvara, 
de la faza de rozetă a culturii 
de rapiţă de toamnă (BBCH-
30) până când mugurii florali 
sunt prezenţi dar sunt încă 
acoperiţi de frunze (BBCH-50). 
Atenţie – nu se aplică toamna!

Erbicidul KORVETTO™ are o 
selectivitate foarte bună pentru 
cultura de rapiţă şi permite 
rotaţia fără probleme pentru 
toate culturile succesive. În caz 
de cultură calamitată, după 
cultura de rapiţă erbicidată cu 
KORVETTO™ se pot înfiinţa 
următoarele culturi: rapiţă 
de primăvară, cereale de 
primăvară sau porumb.
Produsul KORVETTO™ este cea 
mai sigură metodă de a scăpa 
de buruienile dicotiledonate, atât 
anuale cât şi perene, din cultura 
de rapiţă cu aplicare în primăvară.

Rapiţa este o cultură 
care a devenit din ce în 

ce mai cultivată de către 
fermierii din România. 

Este o cultură rentabilă 
care, dacă are parte 
de condiţii climatice 

favorabile creşterii şi 
dezvoltării dar şi de o 

tehnologie performantă, 
poate genera profituri 

foarte mari.

KorvettoTM

1 L/Ha
Netratat

ALEXANDRA PETCUCI, Category Marketing Manager Erbicide Corteva Agriscience – România & Moldova
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Despre problemele cartofului şi produse de 
protecţie a plantelor, la evenimentul anual AIPROM

După tomate, cartoful este a 
doua legumă pe care AIPROM 

a ales-o pentru dezbaterea 
de anul acesta. Evenimentul 
nu s-a limitat doar la cultura 

cartofului, ci au fost atinse 
subiecte precum: proiectele 

AIPROM, modificarea legii 
pesticidelor şi implicarea 

Asociaţiei, utilizarea produselor 
de protecţie a plantelor în 

contextul Grean Deal şi viitorul 
acestora în Europa, comerţul 

ilegal cu pesticide şi produsele 
contrafăcute, probleme 

fitosanitare şi patogeni de 
carantină, politici în sectorul 

producerii de cartofi etc. Alături 
de reprezentanţii AIPROM, 

la discuţii au participat şi 
reprezentanţi ai Autorităţii 

Fitosanitare, fermieri, achizitori, 
distribuitori de input-uri, 

firme de audit GlobalGAP. 

În discursul de deschidere, Vasile 
Iosif, preşedintele AIPROM a 
subliniat nu doar importanţa 
produselor de protecţie în 
contextul unei cereri crescute de 
hrană, care să fie accesibilă unei 
populaţii tot mai numerose, ci şi 
riscurile ce decurg din eliminarea 
drastică a tot mai multe molecule 
ce nu pot fi înlocuite la fel de 
rapid cu produse cu eficienţă 
similară. Se vorbeşte tot mai 
mult de ecologie, de biopesticide, 
de digitalizare în agricultură, 
dar toate acestea vin cu costuri 
mărite, cheltuieli care la final se 
vor regăsi la raft, la consumator, 
atrag atenţia cei din industria de 
protecţie, precum şi fermierii. 
”Utilizarea produselor de protecţie 
a plantelor a fost motorul creşterii 
producţiei şi se estimează că 
în ţările dezvoltate producţia 
agricolă a crescut de circa 3 

ori din 1980 până în prezent. 
Chiar şi în condiţiile utilizării 
pesticidelor, conform datelor FAO, în 
fiecare an, la nivel global, între 20-
40 % din producţie este pierdută 
din cauza agenţilor de dăunare, 
iar pierderile economice sunt 
estimate la 220 miliarde dolari/
an”, a spus preşedintele AIPROM. 
Şi problema este nu doar 
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cantitatea pierdută, dar şi 
calitatea celei rămase. 

”Nu există un studiu real de impact 
al reducerii substanţelor cu 50% 
până în 2030. Noi ca ţară avem un 
ecoprofil mai bun, de trei ori sub 
media comunitară. Dar dacă se 
continuă în acelaşi ritm, în UE, vom 
ajunge în situaţia în care nu vom 
putea controla tehnologic patogenii. 
Fiecare companie investeşte şi în 
biopesticide, dar ele nu sunt la 
fel de eficiente”, a punctat şi Jean 
Ionescu, Country Leader Corteva 
Agriscience România & Moldova, 
iar dezvoltarea noilor molecule este 
din ce în ce mai scumpă. De aceea 
îndemnul pentru fermieri este de 
a folosi tehnologiile de combatere 
integrate şi toate instrumentele 
pe care genetica şi natura le 
pun la dispoziţie. Însă aceasta 
necesită o minimă instruire. 

Un punct dureros şi cu multe 
implicaţii îl reprezintă comerţul 
ilegal şi produsele false. Se doreşte 
şi modificarea legislaţiei, astfel 
încât să fie introduse pedepse 
penale, deoarece sancţiunile 
actuale nu sunt dimensionate 
cu importanţa vinei, au spus 
reprezentanţii AIPROM. De 
asemenea se cere un control 
mai eficient al comerţului 

online, cea mai simplă cale 
de pătrundere şi diseminare 
a produselor contrafăcute.

Vasile Iosif a prezentat o analiză 
comparativă cu cifre ale INS şi 
ale APIA, precum şi o serie de 
date statistice privind suprafeţele, 
productivitatea, nivelul de protecţie 
a culturii etc. Discrepanţele între 
datele cele două instituţii sunt 
extrem de mari, lucru reclamat 
de Federaţia Cartoful în România 
de mai mulţi ani, pentru că 
acestea contează când se pun 
la punct strategiile de susţinere 
a culturii. Conform datelor INS, 
avem 166 mii ha, 44% din 
suprafaţă concentrată în centrul 
ţării, 27% în partea de est. Din 
cele 166 mii, 61% ar fi cultivate 
în exploataţii de peste 100 ha! 
Cum se împacă aceste cifre cu 
cele raportate de APIA – cca 
34.000 ha? De aceea este foarte 
greu să înţelegem producţia 
noastră de 2,7 mil tone, producţie 
care nu ştim cum este raportată, 
evaluată, a arătat Vasile Iosif.
De aceea prima dintre recomandări 
este stabilirea exactă a suprafeţelor 
şi includerea cartofului pe lista 
culturilor care au nevoie de 
sprijin în PNS. Şi nu doar atât, 
ci şi de o bugetare specială, aşa 
cum este în ţările care chiar 
susţin acestă cultură vitală. 

Romulus Oprea, preşedintele FNCR, 
a remarcat că doar cartoful de 
sămânţă (la care avem ruşinoasa 
suprafaţă de cel mult 600 ha) 
şi cel de industrializare (3600 
ha actual) beneficiază de sprijin 
cuplat, dar cel de consum nu a 
beneficiat niciodată de sprijin. 
”Azi importăm doar cartofi pai 
100.000 tone! De ce nu am putea 
produce aici aceşti cartofi?”, a 
adăugat el. De ce nu putem 

produce ca în vest? Dotarea 
tehnică extrem de scăzută, 
materialul de plantat folosit de 
cei mai mulţi cultivatori este 
de calitate îndoielnică, nu sunt 
suficiente spaţii de depozitare 
corespunzătoare păstrării pe 
termen lung, lipsesc substanţele de 
protecţie la depozitare şi avem un 
mare factor limitativ - apa (chiar şi 
în zonele de tradiţie unde deficitul 
este din ce în ce mai mare şi unde 
nu există sisteme de irigare!), etc. 
Sunt extrem de puţini fermieri 
mari care au ce le trebuie pentru 
a face performanţă. Dar nu 
hrănim România doar cu atât! 
Şi nici în relaţia cu retailul, unde 
se pot găsi şi cartofi autohtoni, 
lucrurile nu sunt chiar atât de 
”roze” cum vor unii să le prezinte, 
a mai spus preşedintele FNCR. 
Însă sunt şi lucruri pozitive care 
merită amintite: evoluţia suprafeţei 
de cartof pentru industrie, apariţia 
de noi capacităţi de prelucrare 
a cartofului, faptul că o mare 
fabrică de chips lucrează aproape 
integral cu cartof produs aici şi 
faptul că există un dialog real 
cu Ministerul Agriculturii. 

Aşadar, folosirea unui material de 
plantat certificat, existenţa unui 
control mai riguros pe tot lanţul (nu 
doar la fermier), asocierea micilor 
producători şi specializarea pe 
destinaţii de consum, finanţarea 
depozitelor şi sistemelor de 
irigare sunt doar câteva dintre 
primele condiţii pentru ca 
producătorii români să aibă o 
prezenţă mai stabilă pe piaţă. 
La acestea s-ar mai putea adăuga 
şi un tratament mai corect al 
celor din retail faţă de fermierul 
român şi marfa românească, 
egal ca şi condiţii de listare şi 
plată pentru calitatea pretinsă, 
cu produsele de import. Ro

xa
na

 D
R

ĂG
H

IC
I



1-14 februarie 2022 331-14 februarie 202232 www.agrimedia.ro

Tehnologia de cultură pentru pepenele galben

Pepenele galben este originar 
din Asia Mijlocie şi Afganistan. 
Vechii greci şi romani practicau 
cultura pepenelui galben în 
primul secol al erei noastre. 
În lume se cultivă peste 
1 milion de hectare, cu o 
producţie medie de 17,8 tone/
anual (Anuarul Statistic FAO). 
În prezent această cultură 
este larg răspândită în S.U.A., 
Rusia, Italia, Japonia, Franţa, 
India, Iran, China şi alte ţări.

În România, suprafeţele cultivate 
cu pepene galben sunt însumate 
cu cele pentru pepenele verde, 
împreună realizând 42–45 mii 
hectare şi o producţie medie 
de 14–15 tone/hectar.
Pepenele galben se consumă la 
maturitatea fiziologică în stare 
proaspătă în salate de fructe sau în 
alte preparate (dulceţuri, sucuri etc.). 
Conţine un procent de zahăr foarte 
diferit în funcţie de soi şi condiţiile 
de cultură (4–15%) săruri minerale, 
vitamina C (50–60 mg/100 grame) 
precum şi vitaminele B1 şi B2. 
După conţinutul în zaharuri şi 
vitamine, pepenele galben este 
mai valoros decât pepenele verde.

Particularităţi 
morfologice şi biologice
Rădăcina pepenelui galben este 

puternic ramificată şi este mai 
profundă decât la castraveţi, 
putând atinge adâncimea de 0,6–1 
metru. Ramificaţiile se întind lateral 
în jurul plantei pe o distanţă care 
poate ajunge la 2 metri. Datorită 
acestor particularităţi, pepenele 
galben se cultivă cu rezultate bune 
în zonele aride şi călduroase.
Tulpina este târâtoare, la 
fiecare nod având cârcei lungi 
ceea ce favorizează prinderea 
de substratul de cultură. În 
unele sisteme de cultură (sere, 
solarii) plantele se palisează.
Florile sunt de sexe diferite, 
pepenele galben fiind o plantă 
monoică, totuşi la unele soiuri 
apar şi flori hermafrodite. La fel 
ca şi la dovlecel, florile mascule 
sunt grupate câte 3–6 la un loc, 
pe noduri, la subsoara frunzelor 

şi apar înaintea florilor femele. 
Acestea din urmă apar cu 
deosebire pe ramificaţiile de ordin 
superior şi au un ovar globules 
mare şi acoperit de perişori. 
Polenizarea este entomofilă, la 
pepenele galben nefiind tipuri 
cu fructificare partenocarpică.
Fructul este o melonidă de 
culoare, formă, dimensiuni şi 
gust caracteristic soiului. Pulpa 



1-14 februarie 2022 331-14 februarie 202232 www.agrimedia.ro

fructelor poate fi albă, verzuie, 
portocalie sau de alte nuanţe 
iar consistent poate fi făinoasă, 
crocantă, zemoasă, fină şi 
parfumată. Seminţele au culoarea 
alb-gălbui, sunt alungite, şi 
seamănă cu cele de castravete. 
Facultatea germinativă se 
încadrează în mod normal între 
80–90% şi se menţine 5–6 ani.

Cerinţe faţă de 
factorii de vegetaţie
Căldura – pretenţiile faţă de 
căldură ale pepenelui galben 
sunt asemănătoare cu cele ale 
castravetelui. Seminţele germinează 
la 12 grade Celsius, iar temperatura 
optimă de creştere şi fructificare 
este de 25–30 grade Celsius.
Umiditate – cerinţele pepenelui 
galben faţă de umiditate sunt 
mai reduse decât la alte specii 
legumicole, plantele rezistând o 
anumită perioadă la secetă, datorită 
sistemului radicular profund 
şi puternic. Cu toate acestea, 
producţiile se măresc considerabil 
dacă se poate face irigarea în 
momente critice pentru apă.
Hrana – reacţionează bine 
la fertilizarea efectuată 
toamna. Valorifică foarte bine 
îngrăşămintele cu NPK aplicate 
la fertilizarea de bază şi fazială. 
Sol – rezultate bune se obţin la 
pepenii galbeni dacă sunt cultivaţi 
pe soluri bine structurate, cu 

textura mijlocie, fertile, cu structura 
usor acidă, cu expoziţie favorabilă, 
feriţi de curenţi reci de aer.

Tehnologia de cultivare a 
pepenelui galben în câmp
Tehnologia de cultură este 
asemănătoare cu cea a 
castraveţilor. Se foloseşte metoda 
de înfiinţare fie prin semănatul 
direct în câmp fie prin plantare 
de răsaduri. În privinţa plantelor 
premergătoare şi a lucrărilor solului 
cerinţele sunt asemănătoare cu 
cele de la cultura castraveţilor, 
inclusiv sistemul de erbicidare.

Cultivarea prin semănat 
direct în câmp
Semănatul în câmp se face 
atunci când temperatura solului 
atinge 12–13 grade Celsius, cu 
tendinţa de creştere. Schema 
de semănat este cu un singur 
rând pe stratul înaltat, pe teren 
modelat, la 10–15 cm, de marginea 
coronamentului, seminţele fiind 
distribuite fie echidistant, fie 
câte 2–3 la cuib. Adâncimea de 
semănat trebuie să fie de 3–4 cm, 
ca şi la alte specii din aceeaşi 
grupă. Norma de semănat este 
de 3–4 kilograme/hectar.
După înfiinţarea culturii se fac 
lucrări de îngrijire cu caracter 
general, specific culturilor semănate 
direct în câmp. Udarea după 
semănat, este necesară pentru 
asigurarea răsăririi plantelor. 
Răritul plantelor, în faza de 2–3 
frunze adevărate, asigurând o 
distanţă de 30-35 cm între plante 
pe rând sau, pentru semănatul în 
cuiburi, câte 2–3 plante la cuib, 
pentru realizarea unei desimi 
de 20–24 mii plante/hectar.
Irigări, mai ales în prima parte 
a perioadei de vegetaţie, apoi 
la intervaluri mai mari.
Fertilizarea culturilor efectuate 

pe terenuri mai puţin fertile, 
în perioada de creşteri intense 
a primelor fructe formate, cu 
120–150 kilograme/hectar azotat 
de amoniu şi 80–100 kilograme/
hectar sulfat de potasiu. 
Recoltarea – se începe atunci 
când fructele îşi schimbă culoarea 
şi capătă o aromă specifică. 
Perioada de recoltare şi consum se 
eşalonează din a doua jumătate a 
lunii iulie şi până la sfârşitul lunii 
august. În alte ţări există şi soiuri 
mai tardive, care se recoltează 
înainte de a ajunge la maturitate, 
desăvârşindu-se coacerea în timpul 
păstrării. Fructele sunt foarte 
perisabile, de aceea se ambalează 
în lădiţe mici, uneori chiar în 
ambalaje individuale, acordându-
se maximă atenţie manipulării şi 
transportului. Au durata foarte 
scurtă de păstrare. Producţia este 
de circa 20–25 tone/hectar.

Cultivarea prin răsad
Pentru cultura timpurie în câmp, 
în vederea obţinerii mai devreme 
a producţiei, se apelează la 
metoda de înfiinţare a culturii prin 
răsad. Vârsta răsadului care se 
foloseşte este de 35–40 de zile, se 
produce prin semănat sau repicat 
în cuiburi nutritive sau ghivece.
Norma de sămânţă pentru 
producerea răsadului va fi de 
2–2,5 kilograme pentru 1 hectar.
Schema de plantare va fi aceeaşi 
ca la cultura înfiinţată prin semănat 
direct, realizând aceeaşi desime, 
de 20–24 mii plante/hectar.
Lucrările de îngrijire care 
se aplică sunt aceleaşi ca 
la cultura semănată.
Recoltarea – poate să înceapă cu 
10–15 zile mai devreme decât la 
culturile înfiinţate prin semănat 
direct, valorificarea pe piaţă 
fiind mult mai facilă. Producţia 
este de 25–30 tone/hectar. Vi
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Creşterea profitului prin depozitarea în silobag
„Fără acest sistem 
nu reuşeam să 
ne capitalizăm 
atât de rapid”
Pentru început a luat cuvântul 
Alexandru Haită, administratorul 
societăţii Alvalex din localitatea 
Călineşti, judeţul Teleorman 
şi preşedinte al Cooperativei 
Agricole Tinoasa, care numără 
36 de membri şi cultivă o 
suprafaţă totală de 20.000 ha.
„Tehnologia de stocare a 
producţiei în silobag am adoptat-o 
în anul 2018. Începutul a fost 
timid, am depozitat 100 tone de 
mazăre pentru că eram curios 
să văd dacă putem să stăpânim 
atacul de gărgăriţă. Am fost plăcut 
surprinşi şi multumiţi de rezultat. 
Drept urmare, în următorul an am 
luat legătura cu reprezentanţii 

Grain Bags pentru a închiria 
echipamentul necesar şi am 
depozitat cca. 1.200 tone de grâu. 
În 2020 am achiziţionat utilajele 
şi astfel am ajuns la stocarea a 
2.500 tone. În anul agricol care 
s-a încheiat am depozitat din 
producţia proprie 3.500 t grâu, 
600 t floarea-soarelui şi 450 t 
rapiţă, iar pentru colegi fermieri 
am stocat cca 1.200 t de rapiţă.”
Toate tipurile de cereale se 
pretează pentru stocarea în 
silobag, însă pentru oleaginoase 
trebuie atenţie sporită.
„Am stocat rapiţa deoarece a 
intervenit o problemă logistică; 
o mare parte din producţie 
era contractată dar mijloacele 
de transport au întârziat. Nu 
puteam să aşteptăm, aşa că am 
depozitat-o în silobag şi totul 

La invitaţia firmei Grain 
Bags România, doi 

fermieri profesionişti 
au împărtăşit 

experienţa lor cu 
privire la depozitarea 
cerealelor şi furajelor 

în silobag-uri (saci 
din folie de polietilenă 
formată din trei până 

la şapte straturi, 
cu rol în reducerea 

impactului temperaturii 
exterioare asupra 

producţiei stocate şi 
creşterea rezistenţei 
mecanice la rupere 

şi înţepături).

Alexandru BACIU
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a decurs perfect. La floarea-
soarelui şi rapiţă trebuie atenţie 
în privinţa conţinutului de 
corpuri străine pentru că poate 
influenţa calitatea stocării.”
Referitor la pierderile suferite la 
acest tip de depozitare, Haită a 
susţinut că sunt foarte mici.
„La 300 tone pierderile nete sunt 
cuprinse între 200 şi 400 kg, însă 
depinde foarte mult de cât de bine 
este sigilat sacul pentru că altfel 
nu ar trebui să existe pierderi, 
iar în ce priveşte umiditatea 
pot să spun că pierderile sunt 
aproape de „0”. Umiditatea se 
păstrează şi se vede acest lucru 
când faci o buna gestiune a 
mărfii. Când depozităm producţia 
cunoaştem umiditatea, conţinutul 
de proteină etc şi o monitorizăm 
la ieşire astfel încât să avem 
predictibilitate. Chiar şi după 5 - 6 
luni umiditatea rămâne aceeaşi.”
Rugat să ofere câteva informaţii 
economice, fermierul a afirmat 
următoarele: „La cultura de 
grâu costul de depozitare 
şi de creditare - noi folosim 
creditarea pentru a ne asigura 
cash flow-ul necesar, este de 
maximum 10 euro/tonă. Fără 
acest sistem nu reuşeam să ne 
capitalizăm atât de rapid. Pe 
noi ne-a ajutat. În cooperativă 
avem fermieri care au celule de 
depozitare şi totuşi stochează 
în silobag-uri destul de mult.”

„Este o tehnologie 
eficientă”
Alexandru Baciu, fermier din 
judeţul Călăraşi, care exploatează 
o suprafaţă de 2.000 ha şi creşte 
un efectiv de peste 1.000 de 
vaci de carne şi lapte, afirmă 
că depozitarea în silobag, atât 
a cerealelor, cât şi a furajelor, 
este o soluţie care aduce o 
serie de avantaje agricultorilor, 

precum ar fi păstrarea în bune 
condiţii a producţiei stocate.
„La început nu am fost încrezător 
în această metodă şi am 
crezut că voi avea probleme 
cu calitatea sau cu atacul de 
şoareci. Nu am avut nici o 
problemă şi pot spune că am 
deja o experienţă de 10 ani.”
Pentru hrana animalelor 
fermierul foloseşte o pastă 
de porumb (crimping) care 
furnizează cca 80% din nevoile 
energetice ale acestora şi 
cca 50% din cele proteice.
„Pentru un crimping de calitate 
este importantă umiditatea de 
recoltare a porumbului iar aceasta 
trebuie să fie cuprinsă între 28 şi 
30%. Pentru a obţine acest lucru 
semănăm hibrizii de porumb 
eşalonat, la o diferenţă de 3 - 4 
zile între ei. Porumbul se macină 
şi apoi îl stocăm în silobag. 
Se păstrează foarte bine. De 5 
ani nu mai folosesc inoculant 
pentru conservare - amidonul din 
porumb face această treabă.”
Metoda de depozitare în silobag 
oferă flexibilitate în alegerea 
cantităţii pe care fermierul 
doreşte s-o stocheze iar suprafaţa 
pe care se amplasează sacii 
necesită doar o minimă pregătire: 
trebuie să fie bine drenată, tare, 
uniformă şi uşor accesibilă. 
Platforma poate să fie din pietriş, 

beton sau chiar din pământ.
„Fermierul Gheorghe Albu din 
judeţul Constanţa mi-a spus 
că are 10.000 tone de porumb 
stocat în silobag-uri şi că acestea 
sunt aşezate chiar în câmp, în 
sola unde a recoltat. Producţia 
s-a păstrat în condiţii excelente. 
Nu a avut probleme cu şoarecii 
pentru că dacă nu rămân cereale 
pe lângă saci aceştia nu vin, iar 
pentru ciori a pus nişte sperietori 
dar şi câţiva saci de porumb la o 
distanţă de 200 m de silobag-uri 
ca să le ţină departe. Depozitarea 
în silobag este o tehnologie 
eficientă”, a spus Baciu.
În cazul în care sacii sunt 
amplasaţi pe sol, acesta trebuie 
să fie curăţat de buruieni şi 
bine drenat, astfel încât să nu 
băltească apa. Trebuie avut în 
vedere şi accesul la silobag-
uri şi de aceea se recomandă 
aşezarea sacilor în baterii de 
câte două sau trei. Înscrierea 
silobag-urilor, inspecţia regulată 
şi remedierea găurilor cu bandă 
scotch specială se numără printre 
recomandările specialiştilor 
firmei Grain Bags, furnizoare 
de astfel de saci speciali pe 
piaţa agricolă din România.
În procesul de depozitare o etapă 
importantă o reprezintă etanşarea 
corespunzătoare a silobag-urilor.

Păstrarea calităţii producţiei 
stocate, costurile mici per tona 
de cereale depozitată, stocarea 
separată a producţiei, uşurinţa 
în extinderea spaţiului de 
stocare, eliminarea pierderilor 
şi a costurilor pentru uscare (în 
cazul porumbului) se numără 
printre avantajele sistemului 
de depozitare în silobag şi sunt 
doar o parte din aspectele care 
i-au convins pe fermieri să 
aleagă această tehnologie. A
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«În agricultură este nevoie de 
organizare, finanţare şi asigurare»

În opinia sa organizarea agricultorilor 
este esenţială pentru dezvoltarea 
sectorului iar camerele agricole 
joacă un rol important în acest sens. 
Scopul acestora este de a acorda 
consultanţă de specialitate, de ordin 
tehnic, economic, juridic, funciar 
etc. Totodată prin intermediul lor 
se promovează politica agricolă 
comună, programele naţionale de 
susţinere financiară, cercetarea 
aplicată, formarea profesională 
şi multe altele. Nu trebuie uitat 
nici faptul că aceste camere 
agricole reprezintă un partener de 
dialog cu autorităţile publice.
„Anul trecut preşedintele Klaus 
Johannis a respins legea camerelor 
agricole. Consider că nu se vrea să 
fim organizaţi. Am luptat să avem 
camere agricole în toată ţara, în 
fiecare judeţ ca să ştim cine şi ce 
produce, să oferim consultanţă, 
inputuri de calitate, să vindem 
producţia, în primul rând a micului 
fermier. Prin camerele agricole am 
fi fost mai bine organizaţi, am fi 

avut mai multe proiecte pentru 
accesarea banilor europeni şi prime 
pentru asigurarea culturilor. În 
agricultură trei lucruri sunt esenţiale: 
organizare, finanţare şi asigurare.”
Privitor la demararea investiţiilor în 
agricultură, Stroescu este de părere 
că statul ar trebui să se implice 
mai mult. „Se cunosc riscurile 
din agricultură, dar se mai ştie şi 
că în fiecare an se investeşte în 
agricultură şi aducem plusvaloare. 
Din păcate, băncile comerciale nu 
sunt deschise spre afacerile agricole 
- în cazul investiţiilor nu preiau 
acea investiţie drept garanţie. De 
aceea, este important ca statul să ne 
garanteze. În zootehnie, de exemplu, 
investiţiile sunt semnificative şi 
dificil de susţinut. În momentul de 
faţă am credite de investiţii de 3 
milioane euro pentru tehnologizarea 
fermei. Fondurile europene nu ne 
ajung. În noul program financiar 
cei cu suprafeţe de peste 200 ha 
nu mai pot accesa bani europeni 
pentru achiziţia de utilaje agricole. 
În plus preţurile la energia electrică 
sunt foarte mari şi condiţiile pe 

care ni le pun furnizorii de energie 
sunt draconice. Vor să plătim de 
şase ori mai mult pe kilowatt-oră 
dacă consumăm mai mult. Nu este 
vina noastră dacă nu s-au făcut 
investiţii în reţeaua de transport 
energie electrică. În aceste condiţii 
ne este dificil să rămânem în piaţă.”

Fermierul mehedinţean apreciază 
rolul important pe care fondurile 
europene l-au avut şi îl au în 
dezvoltarea sectorului agricol.
„Sunt fermieri care au crescut chiar şi 
cu 300% datorită fondurilor europene. 
Este şi cazul meu, pentru că am 
accesat bani europeni am crescut 
ferma, capacitatea de producţie, 
suprafaţa lucrată, locurile de muncă, 
contribuţia către statul român, 
etc. Însă nu toţi banii accesaţi au 
ajuns acolo unde trebuia, nu au 
fost bine gestionaţi şi nu au creat 
plusvaloare. Cred că din anul 2007 
şi până în prezent randamentul 
banilor europeni nu este nici de 50%. 
În opinia mea fondurile europene 
trebuie să ajungă la fermierii 
care au potenţial de creştere.”
De la viitorul Plan Naţional Strategic 
(PNS) Stroescu aşteaptă să răspundă 
nevoilor reale ale agricultorilor.
„Agricultura este cel mai riscant 
domeniu al economiei pentru că 
depindem de precipitaţii şi vreme. 
Ştim cât investim dar nu ştim dacă ne 
vom scoate cheltuielile. Lucrul acesta 
trebuie să-l facem, nu ne plângem 
pentru că trebuie să producem, nu în 
fiecare an a fost secetă, însă atunci 
când a fost foarte mulţi fermieri 
afectaţi au pierdut totul iar statul 
nu i-a ajutat cu aproape nimic.”

Fermierul Cornel Stroescu 
este cunoscut în branşă. 
Domnia sa are în judeţul 

Mehedinţi o fermă vegetală 
de peste 2.000 ha, 

bine dotată, cu spaţii de 
depozitare, dar şi o fermă 

de creştere a găinilor 
ouătoare. A activat într-o 
organizaţie a fermierilor 

şi a fost propus în funcţia 
de preşedinte al Camerei 

Agricole Naţionale - 
instituţie al cărui statut 
nu a fost încă legiferat.
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Maşinile de împrăştiat îngrăşăminte 
Bogballe adaptate oricărui tip de tractor
În 1934 fondatorul Bogballe, 
Anders Peter Laursen, a început 
producţia de echipamente pentru 
înmulţirea păsărilor de curte în 
orăşelul Bogballe, din Danemarca. 
Timpurile s-au schimbat şi 
începând din 1950, concentrarea 
s-a schimbat pe producţia 
primului binecunoscut distribuitor 
albastru de îngrăşăminte. 

Astăzi Bogballe A/S este deţinut 
de a patra generaţie, care continuă 
tradiţia şi filozofia familiei. 
Proiectarea, testarea, funcţionarea 
optimă şi uşurinţa utilizării a 
fost dezvoltată după mulţi ani de 
experienţă practică şi în colaborare 
cu fermieri din întreaga lume.

Maşinile de împrăştiat 
îngrăşăminte Bogballe 
sunt adaptate oricărui 
tip de tractor
Maşinile de împrăştiat 
îngrăşăminte Bogballe sunt foarte 
utile în orice fermă, gama largă de 
modelele şi dimensiuni făcându-le 
utile atât în fermele mici şi mijlocii, 
cât şi mari. Ele se pot adapta rapid 
cerinţelor. Bogballe se află de 
aproape 20 de ani în portofoliul 
de produse NHR Agropartners.

Florin Neacşu, director general 
NHR Agropartners, spune că 
aceste maşini sunt perfecte pentru 
împrăştierea îngrăşămintelor, 
asigurând ceea ce-şi doreşte un 

fermier de la astfel de maşini: 
eficienţă, precizie, uniformitate 
de distribuţie şi fiabilitate, 
fiind adaptate oricărui tip de 
tractor. La mai multe teste 
comparative efectuate de diferite 
instituţii neutre, Bogballe a 
fost singurul producător care 
a participat la toate testele, 

Bogballe, este unul 
dintre liderii mondiali 
în producţia de maşini 
pentru împrăştiat 
îngrăşăminte. În 365 
de zile ale anului lucreză 
pentru a dezvolta 
tehnici de împrăştiere 
a îngrăşămintelor 
minerale – o tehnică 
ce a fost timp de 
generaţii o pasiune. 
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inclusiv la cele din câmp, care 
au confirmat aceşti parametri.
Tehnica de cântărire asigură 
un nivel înalt de precizie. 
Sistemul de cântărire detectează 
modificările în debitul de 
îngrăşământ şi ajustează 
vana de distribuţie automat 
timpul lucrului în funcţie de 
viteza reală de deplasare şi de 
caracteristicile îngrăşământului, 
care pot varia pe parcursul zilei. 
Se ştie că un îngrăşământ mai 
uscat curge mai repede, deci 
temperatura exterioară din timpul 
zilei poate influenţa cantitatea 
de îngrăşământ distribuit. 
Prin urmare cantitatea de 
îngrăşământ distribuită este precis 
controlată, asigurând utilizarea 
optimă a inputurilor şi controlul 
costurilor. Aceeaşi vană este 
utilizată pentru distribuţia în câmp 
şi pentru capetele de parcelă. 
Pentru distribuţia corectă de la 
bordură şi în câmp, sensul de 
rotaţie a discurilor distribuitoare 
se poate inversa printr-o simplă 
comandă din cabină, iar sistemul 
de împrăştiere cu suprapunere 
dublă asigură o uniformitate 
foarte bună a distribuţiei. Simultan 
vana acoperă mai multe lăţimi 
de lucru cu aceeaşi deschidere. 
Distribuitoarele Bogballe cu tehnică 
de cântărire şi control inteligent 
integrat execută în mod constant 
operaţii de măsurare în lucru – de 
asemenea şi pe terenuri înclinate. 

Software-ul inteligent lucrează 
non-stop cu semnalele de cântărire 
şi cu aceste informaţii execută 
operaţiuni complet automate de 
calibrare în timpul lucrului. În acest 
fel se obţine acurateţea maximă şi 
uniformitatea cantităţii distribuite. 

Sistemul Dynamic Control care 
asigură controlul secţiunilor 
pentru evitarea suprapunerilor, a 
fost completat cu sistemul Dual 
Dynamic. Acesta face atât controlul 
secţiunilor, oprind distribuţia pe 
zona în care deja s-a împrăştiat 
îngrăşământul şi continuând să 
distribuie doar în zona unde nu 
a fost distribuit, cât şi aplicarea 
dozelor variabile de îngrăşământ 
în funcţie de nevoile specifice 
din fiecare punct al tralalei. 
Pentru doze variabile este necesară 
cunoaşterea necesarului de 
substanţe minerale în sol sau în 
timpul vegetaţiei, informaţii care, 
preluate printr-un soft special de 
computerul maşinii, comandă doza 
de îngrăşământ în funcţie de nevoi.

Alte noutăţi sunt sistemul de 
lumini cu leduri, foarte fiabil şi 
modul de curăţare al maşinii. 
Pentru a face o curăţare perfectă 
a maşinii, s-a realizat o mică fantă 
cu două deflectoare, astfel încât se 
poate introduce tija de la pompa 
de spălare, curentul de apă este 
foarte bine dirijat astfel încât să se 
cureţe îngrăşământul de pe discuri. 
Deşi toate materialele sunt 
inoxidabile şi buncărul vopsit 
cu o vopsea pulbere în câmp 
electrostatic, foarte rezistentă 
la coroziune, spălarea 
completă asigură creşterea 
duratei de viaţă a maşinii.
Maşina poate fi controlată de 
calculatorul propriu sau de 
pe tabletă sau prin sistemul 
ISOBUS, direct prin calculatorul 

tractorului. Pentru setările 
parametrilor de lucru se poate 
accesa site-ul Bogballe, unde 
sunt toate informaţiile necesare. 
Mii de teste efectuate de Bogballe 
în câmp şi în laborator, au 
permis crearea unor tabele de 
reglaj pentru mii de formule de 
îngrăşământ, astfel ca reglarea 
normei să se poată face cu 
ajutorul tabletei sau a telefonului 
mobil în doar câteva minute.
Maşinile de împrăştiat 
îngrăşăminte Bogballe au 
capacităţi de la 900 până la 
6000 de litri, aceasta din urmă 
fiind încă cea mai mare maşină 
purtată pentru împrăştiat 
îngrăşăminte din lume.

Caracteristici tehnice
Purtată în ridicător categoria II, 2 
discuri de împrăştiere din inox, site 
cu pâlnie deasupra agitatoarelor cu 
excentric, arbore cardanic cu cuplaj 
de siguranţă rezistent la umezeală, 
acţionare electrică pentru reglarea 
direcţiei de împrăştiere de la 
marginea parcelei sau spre centrul 
tarlalei, prelată pentru acoperirea 
buncărului cu deschidere 
completă, kit calibrare, sistem 
de iluminare/semnalizare pentru 
circulaţia pe drumurile publice, roţi 
sprijin pentru stocare, calculator 
simplu sau cu convertor ISOBUS, 
pentru dozare independentă 
de viteza de deplasare.
Bogballe oferă şi maşini fără 
sistem de cântărire, care pot lucra 
în condiţii bune şi cu precizie 
bună, însă sistemul de cântărire, 
împreună cu sistemul de control 
al secţiunilor şi de aplicare a 
dozelor variabile de îngrăşământ, 
sunt un pas important spre 
agricultura de precizie, asigurând 
eficienţa lucrării, economia de 
inputuri, creşterea productivităţii 
si reducerea poluării mediului.
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Două medalii de argint 
Agritechnica pentru inovaţii CLAAS 

Protecţia solului 
integrată interactiv în 
terminalul tractorului
Prima medalie de argint este 
acordată sistemului de asistenţă 
pentru operator CEMOS pentru 
tractoare, care în viitor se va 
putea baza pe deceniile de 
cunoştinţe de specialitate 
concentrate în aplicaţia 
Terranimo®, pentru a calcula 
riscul de compactare dăunătoare 
a solului fără a cauza creşterea 
volumului de lucru al operatorului. 
Un afişaj pe terminalul CEBIS 
informează operatorul dacă 
combinaţia curentă tractor-
implement reprezintă un risc de 
compactare a solului în actualele 
condiţii de sol predominante. 
Calculele necesare pentru aceasta 
se bazează pe datele privind 
starea utilajului şi a solului, date 
care sunt obţinute din sistemul 
de asistenţă CEMOS şi sunt 

combinate cu Terranimo®, un 
model de simulare a compactării 
solului dezvoltat de Universitatea 
de Ştiinţe Aplicate din Berna (BFH-
HAFL) în cooperare cu Institutul 
Agroscope de Cercetare din 
Reckenholz, Universitatea Aarhus 
din Danemarca şi Universitatea 
Suedeză de Ştiinţe Agricole (SLU). 
Dacă operatorul răspunde la 
afişarea riscului de compactare 
pentru trei straturi de sol, 
modificând oricare dintre setări – 
cum ar fi presiunea în anvelope 
– pentru combinaţia respectivă 
tractor-implement, aceste 
informaţii sunt introduse direct 
în evaluarea curentă a riscului 
efectuată de funcţia Terranimo®. 
În acest mod, operatorul primeşte 
un feedback direct cu privire la 
efectul procesului de optimizare.

CEMOS AUTO HEADER 
reglează în mod 
automat hederele VARIO 

Juriul a acordat a doua medalie de 
argint pentru extinderea mediului 
CEMOS la modelele LEXION şi 
TRION, incluzând sistemul CEMOS 
AUTO HEADER. Până acum, atunci 
când erau efectuate operaţii de 
recoltare cu hederele VARIO, 
lungimea platformei hederului şi 
atât poziţia verticală, cât şi cea 
orizontală a rabatorului trebuiau 
reglate manual de către operator 
pentru a obţine un flux optim, 
uniform de material recoltat. 

Pentru a reduce volumul de 
lucru al operatorului şi în acest 
domeniu, CLAAS a dezvoltat 
sistemul de asistenţă CEMOS 
AUTO HEADER care ajustează în 
mod automat aceste setări ale 
hederului în funcţie de condiţiile 
predominante de treierat. Datele 
furnizate de un senzor laser sunt 
utilizate pentru a controla setarea 
adâncimii rabatorului, în timp ce 
lungimea platformei hederului şi 
poziţia orizontală a rabatorului 
sunt controlate pe baza datelor de 
oscilaţie determinate de senzorul 
de înălţime de alimentare 
a materialului din carcasa 
sistemului de alimentare.
 
Astfel, alimentarea uniformă 
cu material recoltat a combinei 
reduce sarcina tuturor 
ansamblurilor cheie, de la 
heder la carcasa sistemului de 
alimentare pentru etapa primară 
şi cea secundară de separare, 
şi în acelaşi timp îmbunătăţeşte 
performanţa lucrărilor de 
treierat şi permite funcţionarea 
susţinută la capacitate maximă.

Comitetul Agritechnica 
pentru noi produse al 

DLG [Societatea Germană 
pentru Agricultură] a 

medaliat cu argint două 
inovaţii CLAAS. Integrarea 
Terranimo® în sistemul de 
asistenţă pentru operator 
CEMOS pentru tractoare 

şi funcţia CEMOS AUTO 
HEADER, care efectuează 

reglarea automată a 
hederelor CLAAS VARIO, 

sunt cele două inovaţii 
pe care juriul alcătuit 

din oameni de ştiinţă şi 
fermieri le-a recunoscut 

prin acordarea premiilor.
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Väderstad lansează noua semănătoare 
de păioase - INSPIRE 1200C/S

Väderstad este unul dintre 
cei mai apreciaţi producători 
de utilaje agricole pentru 
pregătirea solului şi pentru 
semănat de plante păioase şi 
prăşitoare, fiind recunoscut şi 
premiat de cele mai prestigioase 
foruri de cercetare tehnică şi 
agronomică pentru calitatea 
produselor şi tehnologiilor sale.
Proiectarea acestei noi familii 
de semănători pentru păioase: 
Inspire 1200C/S a dispus de cele 
mai avansate tehnologii. Acest 
concept de semănătoare a fost 
creat ca răspuns al rezultatelor 
excelente ale lucrărilor de 
semănat pe segmentul utilajelor 

de 12 metri, semănătoarea 
fiind proiectată şi înzestrată 
cu cele mai bune proprietăţi 
ale tehnologiei Väderstad: 

După lansarea noului model 
de semănătoare de precizie 
pentru plante prăşitoare cu 
buncăr unic, central: Tempo 

L Central Fill, Väderstad 
lansează cea mai avansată 
semănătoare pentru plante 

păioase cu o lăţime de lucru 
de 12 metri: VÄDERSTAD 

INSPIRE 1200C/S. Această 
semănătoare va fi lansată 

în curând şi va fi disponibilă 
până la sfârşitul acestui an, 
numai prin Titan Machinery, 

unic importator şi distribuitor 
al utilajelor marca 

Väderstad în România.

BOGDAN CONSTANTIN, PR & Communication specialist Titan Machinery România



1-14 februarie 2022 431-14 februarie 202242 www.agrimedia.ro

precizie, viteză, durabilitate 
şi capacitate, combinându-le 
în cel mai bun mod posibil.
„Spre deosebire de celelalte familii 
de semănători pentru păioase 
Väderstad, noua semănătoare 
Inspire 1200C/S este destinată 
fermierilor care solicită capacitate 
înaltă de lucru, calitate şi viteză 
de lucru. Inspire 1200C/S are 
un design compact cu avantaje 
atât în lucru, cât şi în condiţii 
de transport. Versiunea Inspire 
1200 C are unul din cele mai 
mari buncăre din clasa sa”, spune 
Björn Jeansson, Commercial 
Product Manager la Väderstad.

Contur excelent 
după precizie
 Inima lui Inspire este sistemul 
său responsiv de brăzdar pentru 
seminţe cu disc dublu. Are 
abilitatea excelentă de a se 
adapta la orice neregularitate 
din teren, astfel menţinând 
adâncimea de semănat constantă. 
Rezultatul este un pat germinativ 
impresionant şi o emergenţă 
uniformă pe întreg câmpul.

Control total. 
Fără oprire.
O caracteristică principală a 
Inspire 1200C/S, unică pe piaţă, 
este abilitatea sa de a controla 

debitul de seminţe prin opt 
secţiuni independente. Pentru 
asigurarea unui flux constant de 
produs din buncărul mare către 
brăzdare, seminţele şi materialul 
fertilizant sunt dozate cu o 
precizie înaltă din buncărul mare 
prin 8 unităţi dozatoare Fenix III.
„Aceasta înseamnă că Inspire 
1200C/S poate asigura rata 
variabilă precum şi controlul 
secţiunilor până la 1.5 m lăţime. 
Această precizie este unică pentru 
segmentul de semănători de 12m 
lăţime”, spune Björn Jeansson.

Sistem de control 
de nouă generaţie
Atunci când se află în câmp, 
lucrarea de semănat este 
controlată uşor cu ajutorul 

sistemului bazat pe iPad, 
Väderstad E-Control, ce face 
posibilă, de asemenea, conectarea 
printr-un sistem Isobus task 
control. Väderstad E-Control se 
conectează fără fir la aparatul 
Väderstad, permiţând acces 
deplin la funcţiile şi datele 
acestuia. Fermierul beneficiază 
de configurarea şi calibrarea 
de la distanţă uşor de utilizat, 
precum şi de monitorizare 
şi de control în timp real.

Buncăr mare cu 
acces excelent
Inspire 1200C/S este conceput 
pentru performanţă înaltă, cu 
timpi de nefuncţionare minimizaţi 
pe teren. Este echipat cu un 
buncăr mare, cu o înălţime mică 
de umplere şi o deschidere 
mare. Versiunea numai pentru 
seminţe Inspire 1200S este 
echipată cu un buncăr de 
5000 de litri pentru seminţe, 
în timp ce versiunea combi 
Inspire 1200C are un buncăr de 
7200 de litri, care conţine atât 
seminţe, cât şi îngrăşământ în 
două compartimente separate. 
Cu o platformă mare şi un 
design deschis al maşinii, 
fermierul beneficiază de un 
acces bun la toate componentele 
din întreaga maşină.
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Inspire 1200C/S va fi disponibilă 
în doua modele – Inspire 1200S 
şi Inspire 1200C. Versiunea 
numai seminţe 1200S va fi 
echipată cu un buncăr de 5000 
litri pentru seminţe. Versiune 
combi Inspire 1200C are un 
buncăr de capacitate 7200 de 
litri ce primeşte atât seminţele, 
cât şi fertilizatorul în două 
compartimente separate. Când 
părăsesc buncărul lui Inspire 
1200C, seminţele şi fertilizatorul 
se vor uni în acelaşi curent de aer 
şi vor fi plasate împreună în sol.
Fiecare utilaj Väderstad 
reprezintă dovada pură a calităţii 
superioare necesare unei 
agriculturi moderne, profitabile 
şi responsabile. Väderstad 
întruchipează excelenţa tehnică 
a industriei constructoare de 
maşini şi utilaje din Suedia.
Datorită cererii imense de 
utilaje agricole din întreaga 
lume, producătorul suedez îşi 
va mării platforma de producţie 
şi tot angrenajul operaţional 
şi logistic, deschizând în acest 
an o nouă fabrică de producţie 
a utilajelor agricole în oraşul 
suedez cu acelaşi nume.

Hovnert, director de vânzări 
şi marketing, la Väderstad.
Marcajul V-55 de pe piesele 
originale Väderstad este o marcă 
a oţelului suedez de înaltă 
calitate Väderstad. Numărul 55 
reprezintă duritatea măsurată în 
unitatea Rockwell C HRC. Această 
structură unică de material face 
posibilă împingerea nivelului 
de duritate de la standardul 
industrial HRC 47-48 la HRC 
55, păstrând în acelaşi timp o 
rezistenţă la şoc foarte intensă.

 
Producătorul suedez din oraşul 
Väderstad este cunoscut pentru 
calitatea înaltă a utilajelor şi a 
pieselor din care sunt făcute. 
„Producţia noastră proprie de 
piese de uzură este unică pe 
piaţă şi îi conferă companiei 
constructoare Väderstad controlul 
deplin asupra procesului. Suntem 
încrezători în calitatea produselor 
noastre şi, desigur, dorim ca 
şi clienţii noştri să se simtă în 
siguranţă în alegerea Väderstad 
ca partener”, spune Mattias 
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Inovaţii la cultivatoarele cu discuri cu 
deschidere mare din seria SWIFTERDISC XE

Am modernizat considerabil 
aceste utilaje pentru anul viitor 
şi le-am dotat cu un nou tip de 
echipament, bazat pe experienţa 
noastră operaţională practică. 
Pe lângă modelele actuale 
SWIFTERDISC XE, începând cu 
această toamnă vor fi disponibile 
noi modele SWIFTERDISC XE 2022.

Întoarcere mai rapidă 
la capăt de rând – nu 
este necesară ridicarea 
cadrelor laterale
Această metodă de întoarcere 
la capăt de rând este o noutate 
importantă la modelele SWIFTERDISC 
XE 2022. În comparaţie cu modelele 
iniţiale, numai secţia de discuri 
este ridicată la întoarcerea la capăt 
de rând, iar cultivatorul cu discuri 
întoarce pe roţile de transport, 
roţile de sprijin şi ruloul posterior. 
Această construcţie elimină sarcina 
negativă pe cuplaj şi eliberează 

tractorul când utilajul se află la capăt 
de rând. În plus, previne şocurile 
nedorite şi face ca întregul proces 
de întoarcere la capăt de rând să 
fie mai rapid şi mai confortabil.

O calitate mai bună a 
lucrării – paralelogramul 
ruloului posterior şi 
roţile de sprijin din faţă
Utilajul este echipat acum cu roţi 
duble de sprijin în partea din faţă, 
înaintea secţiei de discuri. Roţile de 
sprijin duble din faţă contribuie la 
stabilizarea cultivatorului la viteză 
mai mare. Rulourile posterioare 
au suferit, de asemenea, unele 
modificări. Acestea sunt acum 
echipate cu un paralelogram. 
Acest concept structural asigură 
faptul că, atunci când utilajul este 
echipat cu rulouri posterioare 
duble, cele două rulouri presează 
întotdeauna solul în mod uniform. 
Un mare avantaj este faptul că 
reglarea rulourilor posterioare pentru 
lucrare nu necesită mult timp.

Precizie maximă – trecere 
lină a nivelatorului
Cultivatorul cu discuri SWIFTERDISC 
XE este foarte popular şi pentru 
cultivarea patului germinativ, în 

special în combinaţie cu discurile 
agresive „A” de diametru mai mic şi 
nivelatorul bară de strivire frontal. 
Modelul SWIFTERDISC XE pentru 
2022 oferă acum o cultivare uniformă 
a solului de către nivelator atunci 
când se schimbă secţiile laterale 
cu secţia centrală a nivelatorului.

Lăţime de lucru de până 
la 12,4 m – soluţia 
ideală a sistemului CTF
Modelele 2022 ale cultivatorului 
SWIFTERDISC XE sunt disponibile 
cu două lăţimi de lucru – 10 şi 12,4 
metri. Modelul mai mare este o 
opţiune ideală pentru agricultura 
cu trafic controlat (CTF), datorită 
lăţimii sale de lucru. Cei 20 de 
centimetri suplimentari de pe fiecare 
parte contribuie la o suprapunere 
suficientă a trecerilor consecutive.

BEDNAR este specializat în utilaje 
pentru cultivarea solului, semănat, 
fertilizare şi tocarea resturilor 
vegetale. Datorită legăturii strânse 
cu întreprinderile agricole, compania 
BEDNAR este unul dintre cei mai 
inovatori producători de utilaje 
agricole, dezvoltând şi producând 
maşini cu valoare adăugată 
ridicată pentru utilizatorul final. 

Pe măsură ce puterea 
tractoarelor creşte, 

împreună cu cerinţele privind 
gestionarea mai rapidă a 
operaţiilor, la fel cresc şi 

cerinţele fermierilor privind 
utilajele cu deschidere 

mare. BEDNAR are succes 
în acest segment de mai 

mulţi ani. Cultivatoarele cu 
discuri SWIFTERDISC XE 
se află pe piaţă de ceva 

timp şi devin din ce în ce 
mai populare printre clienţi; 

în comparaţie cu utilajele 
concurente, ele se disting 

prin multe soluţii tehnice sau 
structurale interesante.
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 Ordin nr. 355 din 23 Decembrie 
2021 pentru aprobarea încheierii 
de convenţii cu instituţiile bancare 
şi nebancare privind finanţarea 
unei scheme de ajutor de stat 
reglementate de Hotărârea 
Guvernului nr. 1.179/2014 privind 
instituirea unei scheme de 
ajutor de stat în sectorul creşterii 
animalelor şi a procentului 
pe care Agenţia de Plăţi şi 
Intervenţie pentru Agricultură îl 
va înscrie în adeverinţa eliberată 
- M.O. nr. 1232 din 2021

 Ordin nr. 345 din 14 Decembrie 
2021 pentru modificarea Ordinului 
ministrului agriculturii şi dezvoltării 
rurale nr. 149/2010 privind 
comercializarea seminţelor de 
cereale - M.O. nr. 1235 din 2021

 Ordin nr. 362 din 29 Decembrie 
2021 pentru aprobarea Programului 
naţional privind realizarea şi 
reactualizarea Sistemului naţional 
de monitorizare sol-teren pentru 
agricultură, a Normelor de conţinut 
pentru studiile pedologice şi 
agrochimice elaborate în vederea 
realizării şi reactualizării periodice a 
Sistemului judeţean de monitorizare 
sol-teren pentru agricultură şi 
a realizării Sistemului naţional 

de monitoring al calităţii solului 
în reţeaua de profile 8 x 8 km 
şi a bazelor de date aferente, a 
Metodologiei privind realizarea şi 
reactualizarea Sistemului judeţean 
de monitorizare sol-teren pentru 
agricultură şi a Sistemului naţional 
de monitoring al calităţii solului 
în reţeaua de profile 8 x 8 km şi a 
bazelor de date aferente, a Normelor 
de conţinut privind realizarea 
Sistemului naţional de monitoring 
al calităţii solului în reţeaua de 
profile 8 x 8 km şi a bazei de date 
aferente reţelei de profile 8 x 8 
km, precum şi realizarea bazei 
de date la nivel naţional aferente 
Sistemului judeţean de monitorizare 
sol-teren pentru agricultură şi a 
Modului de finanţare a Sistemului 
judeţean de monitorizare sol-teren 
pentru agricultură, a Sistemului 
naţional de monitoring al calităţii 
solului în reţeaua de profile 8 x 8 
km, precum şi a bazelor de date 
aferente - M.O. nr. 0003 din 2022

 Ordin nr. 325 din 24 Noiembrie 
2021 privind stabilirea tarifelor 
pentru determinările practicate 
de Laboratorul Central pentru 
Controlul Calităţii şi Igienei 
Vinului Valea Călugărească 
- M.O. nr. 1234 din 2021

 Decizie nr. 15 din 04 Ianuarie 
2022 privind numirea domnului 
Sorin Moise în funcţia de 
secretar de stat la Ministerul 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 
- M.O. nr. 0009 din 2022

 Lege nr. 6 din 05 Ianuarie 2022 
pentru modificarea art. 3 alin. (3) 
din Legea cooperaţiei agricole nr. 
566/2004 - M.O. nr. 0023 din 2022

 Ordin nr. 347 din 14 Decembrie 
2021 pentru aprobarea Normelor 
tehnice de clasificare a carcaselor, 
de înregistrare şi raportare a 
preţurilor de piaţă ale carcaselor 
şi ale animalelor vii, pentru specia 
porcine - M.O. nr. 0037 din 2022

 Decizie nr. 58 din 14 Ianuarie 
2022 privind exercitarea, cu 
caracter temporar, de către domnul 
Adrian Savu a funcţiei publice 
vacante din categoria înalţilor 
funcţionari publici de secretar 
general adjunct al Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 
- M.O. nr. 0044 din 2022

 Ordin nr. 6 din 10 Ianuarie 
2022 pentru aprobarea transmiterii 
unor bunuri din infrastructura 
secundară de irigaţii aparţinând 
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domeniului privat al statului, 
aflată în administrarea Agenţiei 
Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare 
şi situată pe teritoriul Organizaţiei 
utilizatorilor de apă pentru irigaţii 
Dioşti Nord din judeţul Olt, în 
proprietatea acestei organizaţii 
- M.O. nr. 0048 din 2022

 Ordin nr. 8 din 10 Ianuarie 
2022 pentru aprobarea transmiterii 
unor bunuri din infrastructura 
secundară de irigaţii aparţinând 
domeniului privat al statului, 
aflată în administrarea Agenţiei 
Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare 
şi situată pe teritoriul Organizaţiei 
utilizatorilor de apă pentru irigaţii 
SPP 2 Potoceni din judeţul Buzău, 
în proprietatea acestei organizaţii 
- M.O. nr. 0048 din 2022

 Ordin nr. 9 din 10 Ianuarie 
2022 pentru aprobarea transmiterii 
unor bunuri din infrastructura 
secundară de irigaţii aparţinând 
domeniului privat al statului, 
aflată în administrarea Agenţiei 
Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare 
şi situată pe teritoriul Organizaţiei 
utilizatorilor de apă pentru irigaţii 
SPP 9 Gulianca din judeţul Brăila, 
în proprietatea acestei organizaţii 
- M.O. nr. 0048 din 2022

 Ordin nr. 7 din 10 Ianuarie 
2022 pentru aprobarea transmiterii 
unor bunuri din infrastructura 
secundară de irigaţii aparţinând 
domeniului privat al statului, 
aflată în administrarea Agenţiei 
Naţionale de Îmbunătăţiri Funciare 
şi situată pe teritoriul Organizaţiei 
utilizatorilor de apă pentru irigaţii 
SPP 20 Cuza Vodă din judeţul 
Brăila, în proprietatea acestei 
organizaţii - M.O. nr. 0053 din 2022

 Ordin nr. 10 din 10 Ianuarie 
2022 pentru aprobarea transmiterii 

unor bunuri din infrastructura 
secundară de irigaţii aparţinând 
domeniului privat al statului, 
aflată în administrarea Agenţiei 
Naţionale de Îmbunătăţiri 
Funciare şi situată pe teritoriul 
Organizaţiei utilizatorilor de apă 
pentru irigaţii SPP3 SPP4 M1 
Căpăţăneşti din judeţul Buzău, 
în proprietatea acestei organizaţii 
- M.O. nr. 0053 din 2022

 Ordin nr. 17 din 18 Ianuarie 
2022 pentru modificarea anexei 
la Ordinul ministrului agriculturii 
şi dezvoltării rurale nr. 1.343/2018 
privind aprobarea valorii tarifului 
datorat pentru scoaterea definitivă 
sau temporară din circuitul agricol 
a terenurilor aflate în extravilan, 
precum şi pentru introducerea 
terenurilor agricole în intravilan 
- M.O. nr. 0058 din 2022

 Hotărâre nr. 72 din 12 Ianuarie 
2022 privind actualizarea denumirii, 
valorii de inventar, a codului de 
clasificaţie şi modificarea datelor 
de identificare ale unui bun imobil 
aflat în administrarea Agenţiei 
Naţionale pentru Zootehnie „Prof. 
dr. G. K. Constantinescu“, din 
subordinea Ministerului Agriculturii 
şi Dezvoltării Rurale, şi transmiterea 
acestuia din administrarea Agenţiei 
Naţionale pentru Zootehnie 
„Prof. dr. G. K. Constantinescu“ în 
administrarea Agenţiei Domeniilor 
Statului, din subordinea Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 
- M.O. nr. 0058 din 2022

 Hotărâre nr. 77 din 12 Ianuarie 
2022 privind actualizarea valorii 
de inventar pentru un bun 
imobil aflat în domeniul public 
al statului şi în administrarea 
Direcţiei pentru Agricultură 
Judeţene Galaţi şi transmiterea 
acestuia în administrarea 

Oficiului de Studii Pedologice 
şi Agrochimice Galaţi, instituţii 
aflate în subordinea Ministerului 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 
- M.O. nr. 0062 din 2022

 Ordin nr. 354 din 22 Decembrie 
2021 pentru nominalizarea şi 
împuternicirea persoanelor cu 
atribuţii în Inspecţia clasificare 
carcase din cadrul direcţiilor pentru 
agricultură judeţene în vederea 
realizării activităţii de inspecţie în 
Sistemul naţional de clasificare 
a carcaselor, pentru stabilirea 
zonelor de control, cu judeţele 
arondate fiecărui inspector zonal, 
în care aceştia îşi desfăşoară 
activitatea, precum şi pentru 
aprobarea modului de îndeplinire 
a atribuţiilor de către inspectorii 
zonali - M.O. nr. 0069 din 2022

 Ordin nr. 175 din 29 Decembrie 
2021 privind modificarea Ordinului 
ministrului agriculturii şi dezvoltării 
rurale, al ministrului mediului, 
apelor şi pădurilor şi al preşedintelui 
Autorităţii Naţionale Sanitare 
Veterinare şi pentru Siguranţa 
Alimentelor nr. 352/636/54/2015 
pentru aprobarea normelor 
privind ecocondiţionalitatea în 
cadrul schemelor şi măsurilor 
de sprijin pentru fermieri în 
România - M.O. nr. 0071 din 2022

 Decizie nr. 104 din 28 Ianuarie 
2022 pentru numirea domnului 
Cristian-Mihael Leonov în funcţia 
de subsecretar de stat la Ministerul 
Agriculturii şi Dezvoltării Rurale 
- M.O. nr. 0089 din 2022

 Decizie nr. 103 din 28 Ianuarie 
2022 privind eliberarea domnului 
Mihai-Sebastian Ionescu din 
funcţia de subsecretar de stat la 
Ministerul Agriculturii şi Dezvoltării 
Rurale - M.O. nr. 0089 din 2022
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